
                                                         Protokół Nr LXI/2023
z sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą

z dnia 18 maja 2023 roku

Sesja Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad Pilicą odbyła się w 18 maja 2023 roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Nowe Miasto nad Pilicą i rozpoczęła się 
o godz.13.00.

Pkt. 1
Obradom sesji przewodniczył Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym
Mieście nad Pilicą.
W sesji udział wzięli: 

1. Burmistrz Miasta i Gminy – p. Mariusz Dziuba
2. Sekretarz Miasta i Gminy – p. Edyta Fudalewska 
3. Skarbnik Miasta i Gminy – p. Ewa Bator     
4. Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – p. Lucyna Senator
5. Senator Rzeczypospolitej Polskiej – p. Stanisław Karczewski
6. Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów – p. Józefa Pokrywka
7. Wiceprzewodniczący Gminnej Rady Seniorów – p. Franciszek Kuśmirek
8. Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Żdżarach – p. Paweł Rek
9. Kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą – mł. asp. Krzysztof 

Lechowski
10. Przedstawiciele Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Grójcu w osobach: p. Anna 

Szady oraz p. Anna Golec.  
11. Prezes Zarządu Oddziału Miejsko – Gminnego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych RP – p. Andrzej Zając
12. Komendant Miejsko – Gminnego Oddziału Związku OSP RP – p. Jacek Chrobok
13. Wicedyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Nowym Mieście nad Pilicą – p. 

Jolanta Gwiazda
14. Uczniowie z poszczególnych szkół z terenu naszej gminy, którzy zajęli trzy pierwsze 

miejsca w poszczególnych grupach wiekowych w turnieju Ogólnopolskim Wiedzy 
Pożarniczej wraz z opiekunami. 

15. Mieszkańcy z terenu Nowego Miasta nad Pilicą. 
16. Sołtysi i Przewodniczący Rad Osiedlowych z terenu Gminy Nowe Miasto nad Pilicą 

wg załączonej listy obecności /załącznik nr 1/ do niniejszego protokołu.

Minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego dr. Kazimierza Sobkiewicza Honorowego 
Obywatela Nowego Miasta. 

Pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził na podstawie listy obecności /załącznik nr 2/ do 
niniejszego protokołu prawomocność obrad. Na sali obrad obecnych było 15 radnych na 
ustawowy skład liczbowy – 15.
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Pkt. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przedstawienie porządku obrad.  
4. Wystąpienie zaproszonych gości.  
5. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji.
6. Wystąpienie Przewodniczących Stałych Komisji.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy w Nowym Mieście nad Pilicą za 
okres międzysesyjny.
8. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
9. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 i prognozy na rok 2023 dla 
miasta i gminy Nowe Miasto nad Pilicą w oparciu o analizę sytuacji demograficznej i 
społecznej
10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie:
a) obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.
b) przystąpienia do Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej ,,Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej,, - edycja 2023.
c) określenia szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
d) zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą nad Pilicą na 
lata 2023-2032.
- podpisanie umowy na realizację zadania pn. ,,Remont strażnicy OSP w Gostomii celem 
udostępnienia pomieszczeń na cele świetlicy wiejskiej na terenach dawnego PGR,,.
- podpisanie umowy na realizację zadania pn. ,,Rozbudowa i przebudowa Zespołu 
Edukacyjnego o salę gimnastyczną w miejscowości Żdżary,,.
- informacja o podpisanych umowach na realizację zadania: pn. ,,Rozbudowa targowiska 
miejskiego w Nowym Mieście nad Pilicą,, 
- informacja o podpisanych umowach na realizację zadania: pn. ,, Przebudowa drogi gminnej 
Waliska - Borowina zapewniająca komunikację w obrębie byłych obszarów popegeerowskich 
w Wólce Magierowej oraz Gostomii,,.
f) udzielenia pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego w Radomiu.
g) przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Pilicą w 2023 roku,,.
h) przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy Nowe Miasto 
nad Pilicą na lata 2023-2026,,.
i) przeznaczenia nieruchomości do sprzedaży
11. Interpelacje i zapytania.
12. Wolne wnioski i oświadczenia radnych.
13. Zamknięcie obrad sesji.  
Nie zgłoszono uwag do proponowanego porządku obrad. 

2



Pkt. 4
Głos zabrał Prezes Zarządu Oddziału Miejsko – Gminnego Związku Ochotniczych Straży
Pożarnych RP – p.  Andrzej Zając podsumował Ogólnopolski Turniej  Wiedzy Pożarniczej,
który odbył się w tym roku pod hasłem Młodzież Zapobiega Pożarom. Była to czwarta edycja
tego konkursu. Konkurs odbywał się w trzech kategoriach wiekowych. Klasy 1-4 klasy, 4-8,
szkoły podstawowe i  trzecia kategoria,  szkoły ponadpodstawowe, czyli  na poziomie szkół
średnich. W pierwszej grupie wiekowej, czyli klasy 1-4, wziął udział jeden uczeń. W drugiej
grupie wiekowej klasy 5-8 wzięło udział 23 uczniów i 17 uczniów wzięło udział w konkursie
w  trzeciej  kategorii  wiekowej.  Pan  Prezes  pogratulował  i  podziękował  wszystkim
uczestnikom tego konkursu,  ale  również  i  ich  opiekunom, bo jako nauczyciel  wie,  ile  to
wymaga  pracy,  jakich  to  wymaga  zachęt  ze  strony  nauczyciela,  żeby  uczniowie  właśnie
osiągnęli odpowiednie rezultaty w tych konkursach. Jeśli chodzi o podsumowanie wyników
rozgrywek finałowych, kolejność zajętych miejsc przedstawiała się następująco. W pierwszej
grupie wiekowej klasy szkoły podstawowe klasy 1-4 Jakub Parcheta, jako jedyny uczestnik.
Druga  grupa  wiekowa,  klasa  5-8,  trzech  uczniów  najlepszych:  Helena  Zdrojewska,  Jan
Mikuła  i  Michalina  Kieszek.  I  w  trzeciej  grupie  wiekowej  szkoły  ponadpodstawowe
pierwszych trzech uczniów, a właściwie czterech, bo pierwsze miejsce zajęło dwóch uczniów
ex aequo z taką samą ilością punktów 19 na 20. Byli to Jakub Tulin i Szymon Zawitkowski.
Drugie  miejsce  to  uczniowie  Liceum Ogólnokształcącego  w Nowym Mieście  nad  Pilicą.
Drugie miejsce  Michał  Kołacz,  uczeń Technikum im.  Stanisława Konarskiego w Nowym
Mieście nad Pilicą Zakładu Doskonalenia Zawodowego w Kielcach i Kacper Piotrowski z tej
samej  szkoły.  Na  podstawie  regulaminu  Ogólnopolskiego  Turnieju  Wiedzy  Pożarniczej
powołana  była  komisja,  w skład  której  wchodzili  członek zarządu druh Ireneusz  Chrzan,
Przewodniczący  Pani  Iwona  Kieszek  pracownik  Urzędu,  Sekretarz  Komendant  Miejsko-
Gminny  Zarządu  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  druh  Jacek  Chrobok.  Następnie  zostali
wyczytywani w kolejności uczniowie w celu wręczenia dyplomów i pucharów. 

Pan Burmistrz serdecznie pogratulował wszystkim laureatom. Jest to bardzo obszerna wiedza,
którą  pozyskaliście  głównie  od  swoich  wychowawców,  ale  również  w swoich  rodzinach.
Podziękował organizatorom, którzy podtrzymują tą tradycję po raz kolejny w naszej gminie
ten  konkurs  jest  organizowany.  Podziękował  Panu  Prezesowi,  Panu  Komendantowi,  Pani
Iwonie Kieszek, która współpracuje ze Strażą Pożarną, naszym pracownikom. Podkreślił, że
wiedzę,  którą  zdobywają  ci  uczniowie,  na  pewno  będą  mogli  również,  w  przyszłości
wykorzystać. A jest to wiedza naprawdę bardzo obszerna, której bezpośrednio w szkole się
nie uczą, nie poznają tych wszystkich tajników strażackich, a zdobywają własnymi siłami i
siłami  ich  wychowawców,  a  jest  to  wiedza  bardzo  obszerna.  Jeszcze  raz  serdecznie
pogratulował sukcesu.

Uczestnicy  konkursu  zostali  wyczytywani  w  kolejności  w  celu  wręczenia  dyplomów  i
pucharów oraz zostali nagradzani brawami.

Komendant  Miejsko  –  Gminnego  Oddziału  Związku  OSP  RP  –  p.  Jacek  Chrobok
podziękował uczestnikom za taką dużą wiedzę i  nauczycielom, bo nie tylko w gminie są
pierwsze miejsca,  ale nasi  finaliści  dostali  się do powiatu,  gdzie  Jakub Tulin zajął  drugie
miejsce. Brakło mu pół punktu do pierwszego miejsca. A poprzednich latach braliśmy udział
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w wojewódzkich zawodach, gdzie nasz uczeń zajął czwarte miejsce. Chciałbym serdecznie
podziękować,  bo  nie  tylko  w  gminie,  ale  widzą  nas  w  powiecie  i  dlatego  i  Paniom
dyrektorkom,  nauczycielom  chciałem  podziękować,  że  te  dzieci  przygotowały  i  za  to
serdecznie dziękuję. Przede wszystkim dzieciom, że potrafią się zmobilizować do takiej, to
jest trochę ciężka i żmudna, jak to mówią, nauka, ale jest to bardzo ważna nauka, która w
życiu może dużo pomóc.

Wicedyrektor  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w Nowym Mieście  nad Pilicą  –  p.  Jolanta
Gwiazda  powiedziała,  że  Ogólnopolski  Turniej  Wiedzy  Pożarniczej  Młodzież  Zapobiega
Pożarom, tak jak to już było powiedziane, że to jest ogromny zasób wiedzy do zdobycia przez
uczniów. Ale on pełni ogromną funkcję, kształtuje postawy dzieci i młodzieży. Oni po prostu
mogą wtedy utrwalać sobie tą wiedzę zdobytą w szkole, ale również i na innych zajęciach i
stosować w życiu. Bardzo ważna jest tutaj też możliwość tej współpracy z Ochotniczą Strażą
Pożarną, bo zawsze jesteśmy tam wspaniale przyjęci. O której porze dnia i nocy byśmy nie
dzwonili,  próbowaliśmy się umówić po prostu na takie spotkanie z dziećmi, nigdy nie ma
odmowy,  jest  zawsze  pomoc,  jest  zawsze  doszkalanie  tej  teorii,  którą  my  przekazujemy
uczniom i rodzice w domu jeszcze mogą w trakcie tych spotkań tę praktykę uzyskać. Pani
Dyrektor  podziękowała  straży  pożarnej,  za  nagrody  Panu  Burmistrzowi,  Panu
Przewodniczącemu i strażakom. I ma nadzieję, że będzie dalsza współpraca.

Komendant Miejsko – Gminnego Oddziału Związku OSP RP – p. Jacek Chrobok przedstawił
informacje z zakresu działalności Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie naszej gminy. Na
naszym terenie działa 9 jednostek, w których posiadamy 5 samochodów ciężkich, 5 średnich i
10  lekkich.  Obecnie  mamy  270  druhów,  w  tym  110  mamy  druhów  przeszkolonych.  W
zeszłym roku nasze jednostki wszystkie wyjeżdżały 279 razy do różnych zdarzeń. W tym
roku do czerwca mamy 45 wyjazdów. W zeszłym roku do czerwca mieliśmy 130. W 2022
roku Jednostka OSP Godzimierz otrzymała 30 tys. zł. na remont strażnicy, Jankowice 20 tys.
zł.  na sprzęt, który był dzielony na wszystkie jednostki, Domaniewice otrzymały w sumie 80
tys.  zł.  Zakupiony został  agregat  prądotwórczy dużej  mocy,  który będzie służył  nie  tylko
strażakom, ale i gminie. Gmina do tego dołożyła ok. 27 tys. zł., pozostałą kwotę pozyskano z
dotacji.  Nowe  Miasto  z  krajowego  systemu  otrzymało10  tys.  zł.,  samochód  GCBA 6/32
MAN,  za  który  Gmina  zapłaciła  50  tys.  zł.  zostało  przekazane  w  użyczenie  z  Lasów
Państwowych lekki samochód ratowniczo-gaśniczy do patrolowania lasów. Jednostka Nowe
Miasto otrzymała również z Komendy Powiatowej w Grójcu agregat do pompowania butli.
Koszt takiego agregatu to około 50 tys. zł.  Jednostka OSP Żdżary otrzymała z krajowego
systemu 4 tys.  zł.,  Gostomia 170 tys.  zł.  na remont dachu. Domaniewice w tym roku na
remont remizy otrzymały 40 tys. zł. na docieplenie budynku. Jednostki: Nowe Miasto 15 tys.
zł., Żdżary 2 tys.zł., Bieliny 8 tys. zł., Łęgonice 3 tys. zł. Dla Jednostki OSP Domaniewice
zamierzamy zakupić samochód średni. 

Głos zabrał Kierownik Posterunku Policji w Nowym Mieście nad Pilicą mł. asp. Krzysztof
Lechowski - najpilniejszą potrzebą policji byłoby nabycie nowego radiowozu. Mamy dwa
wolne etaty do służby w policji.  Pod względem bezpieczeństwa gmina jest bezpieczna. W
ostatnim czasie odnotowano przestępstwo oszustwa związane ze sprzedażą towarów podczas
pokazów handlowych. Pan Kierownik zwrócił się do sołtysów o organizowanie spotkań nt.
oszustw ,,na wnuczka”, ,,na funkcjonariusza policji” itp. aby zapobiegać takim zdarzeniom. 
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Kierownik  przypominał  właścicielom o  obowiązku oznakowania  posesji. Brak tabliczki  z
numerem  porządkowym  budynku  może  zdecydowanie  wydłużyć  czas  oczekiwania  na
interwencję Policji. Oklaski z sali.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  miasto  jest  monitorowane  bezpośrednio  na
Posterunku  Policji. Przewodniczący  przypomniał,  że  w  ostatnich  latach  gmina  pozyskała
dodatkowe środki na monitoring. Myślę tutaj o kamerach. Tych kamer w tej chwili mamy
około 40 w różnych miejscach miasta, takich strategicznych, w których też były zgłaszane
interwencje. Od strony technicznej ta rejestracja jest bezpośrednio na posterunku policji, tam
policja  na  bieżąco  monitoruje  te  miejsca  newralgiczne,  sięga  po  te  materiał,  kiedy  są
zgłoszone odpowiednie zdarzenia. Bezwzględnie były to dwa projekty, które realizowaliśmy
dzięki  zabiegom  Pana  Burmistrza  z  środkami  MSWiA  i  na  pewno  odczuwamy  to  w
statystykach, o czym powiedział
Pan kierownik. 

Głos zabrała p. Anna Szady – pracownik Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w Grójcu.
Odnośnie targowiska, ponieważ wielu ludzi podczas kontroli na terenie tutaj gminy Nowe
Miasto nad Pilicą zwraca uwagę na to, że tutaj na terenie targu nie można sprzedawać drobiu
ani królików. Informujemy, że po prostu na terenie powiatu grójeckiego jest jeden nielegalny
targ zwierząt, który znajduje się w Słomczynie i tam targi odbywają się co niedzielę. Żeby
móc sprzedawać na  targowisku zwierzęta,  właśnie  te  kury,  kaczki,  ogólnie  drób,  czy  też
króliki musi być takie targowisko pod nadzorem Powiatowego Inspektoratu Weterynarii w
Grójcu.  I  podczas  tych  dni,  kiedy są sprzedawane te  zwierzęta,  musi  być  nadzór  lekarza
weterynarii urzędowego.
Wymagania odnośnie prowadzenia targowiska były już wysyłane do Urzędu Gminy i Miasta
Nowe  Miasto  nad  Pilicą.  Podejmowaliśmy  działania  w  związku  z  grypą  ptaków,  która
występowała bardzo intensywnie w 2021 roku. W tym roku właśnie 2021 były dwa ogniska
ptaków w gminie Prażmów, w powiecie piaseczyńskim i wtedy część naszego powiatu była
objęta  dodatkowymi  ograniczeniami.  To  była  część  gmin  Grójec  i  Chynów,  gdzie  były
dodatkowe przeprowadzane kontrole w zakresie utrzymywania drobiu przyzagrodowego. Ze
względu  na  to,  że  właśnie  w  Prażmowie  te  ogniska  były  stwierdzone,  jedno  u  drobiu
ozdobnego, a drugie w gospodarstwie utrzymującym drób przyzagrodowy. Na terenie powiatu
nie było stwierdzone żadne ognisko grypy ptaków w tym roku na dzień dzisiejszy nie było
żadnych  takich  przypadków.  Staramy  się  cały  czas  prowadzić  nadzór.  Przeprowadzamy
wyrywkowe  kontrole  warunków  utrzymania  drobiu  przyzagrodowego.  Przypominamy
właścicielom utrzymującym drób w jaki sposób powinno być zabezpieczenie gospodarstwa
przed  tym,  żeby  wniknął  ten  wirus  do  gospodarstwa,  żeby  to  było  zminimalizowane  do
minimum. Obecnie jest dużo przypadków w całej Polsce przypadków grypy ptaków, ale u
ptaków dzikich.  Dlatego warto  pamiętać  o  tym,  żeby  te  kury  były  karmione i  pojone  w
pomieszczeniach. To jest najważniejsze wymaganie. Wracając do targowiska, było do Urzędu
Miasta wysłane wymagania. To musi być pod nadzorem ze względu na to, że grypa ptaków to
też może sporadyczne takie były przypadki na świecie,  ale zdarzało się, że grypa ptaków
wystąpiła w postaci ptasiej grypy u człowieka. To jest zoonoza. Tak samo ludzie mają obawy
co  do  wścieklizny  i  tak  samo  na  targowisku,  wiadomo,  kura  też  może  zachorować  na
wściekliznę, tak samo króliki.  Dlatego musi być ten nadzór,  żeby zminimalizować ryzyko
wystąpienia  tego  typu  chorób.  Ludzie  mają  obawy,  dzwonią  do  inspektoratu  pytają  się
właśnie odnośnie wścieklizny,  czy odnośnie grypy ptaków, czy są jakieś obostrzenia,  czy
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muszą  się  bać.  Czasami  mają  po  prostu  obawy,  czy  te  zwierzę  nie  zagrażają  ich
bezpieczeństwu. Dlatego w ocenie naszego inspektoratu ważne jest,  żeby takie targowiska
były nadzorowane. Tym bardziej, że to jest wymóg prawny. Pani Szady spytała czy są jakieś
wątpliwości.

Radny Mirosław Bors  –  zapytał,  dlaczego  na  targowisku miejskim nie  dopuszcza  się  do
sprzedaży drobiu natomiast w miejscowościach ościennych w Słomczynie, Białej Rawskiej,
Odrzywole jest dopuszczona do sprzedaż drobiu.
 
Pani Anna Szady pracownik Powiatowego Inspektoratu Weterynarii powiedziała, że przede
wszystkim targowisko w Nowym Mieście nad Pilicą nie zostało zgłoszone zainteresowanie w
zakresie  utrzymywania,  prowadzenia  działalności  nadzorowanych  w  zakresie  sprzedaży
zwierząt. Taki wniosek na dzień dzisiejszy nie wpłynął do Inspektoratu Weterynarii. Odnosząc
się  do  targowisk  prowadzonych  w  innych  powiatach  można  kierować  pytanie  do
Powiatowego Inspektoratu Weterynarii odpowiedniego do powiatu czy dane targowisko jest
pod nadzorem. A jeśli się ma jakieś zastrzeżenia, że są jakieś niespełnione wymagania, to
można to też zgłosić, do powiatowego lekarza weterynarii, że są jakieś nieprawidłowości lub
do organów ścigania. 

Radny Andrzej Zając spytał czy nadzór weterynaryjny na targowisku jest płatny?    

Pracownik  Powiatowego  Inspektoratu  Weterynarii  Pani  Szady  odpowiedziała,  że  nadzór
weterynaryjny  na  targowisku  jest  płatny.  Ogólnie  przepisy  są  jednakowe,  są  dodatkowe
ograniczenia w związku ze zwalczaniem wystąpienia chorób zakaźnych zwierząt.  W 2021
roku  było  właśnie  dużo  przypadków  grypy  ptaków,  zwłaszcza  na  terenie  województwa
mazowieckiego i w związku z tym wojewoda mazowiecki wydał rozporządzenie, w którym
było określone, że na terenie województwa mazowieckiego zakazuje się targów zwierząt z
udziałem drobiu. Dlatego były wzmożone kontrole na targowiskach i więcej było kontroli w
gospodarstwach utrzymujących drób przyzagrodowo ze względu na to, żeby, ta choroba się
nie rozprzestrzeniała też na naszym powiecie. 

Radny Mirosław Bors spytał kto powinien zgłosić nadzór weterynaryjny?

Jeśli  to  jest  targowisko  miejskie  wniosek  o  nadzór  weterynaryjny  może  zgłosić  zarządca
Urząd Miasta. Wniosek musimy rozpatrzeć następnie nadany zostaje weterynaryjny numer
identyfikacyjny dla takiej działalności.

Sołtys wsi Wał Kazimierz Dąbrowski odniósł się do rozporządzenia ministra rolnictwa, które
będzie pozwalało na chów świń na własne potrzeby. Taka informację otrzymał od radnego
powiatowego. 

 Na dzień dzisiejszy rozporządzenie nie weszło w życie. 

Głos zabrał Pan Jarosław Gortatowicz dyrektor Zakładu Usług Komunalnych – wyjaśnił, że
problemem  nie  są  pieniądze,  które  zakład  by  musiał  uiszczać  powiatowemu  lekarzowi
weterynarii, tylko problem polega na tym, że nie jesteśmy w stanie spełnić warunków. Były
prowadzone rozmowy z powiatowym lekarzem weterynarii.  Powiatowy lekarz weterynarii
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zapoznał z warunkami, jakie powinny być spełnione na targowisku. Między innymi powinno
być  wyodrębnione  pomieszczenie,  tak  żeby  lekarz  mógł  pracować,  ewentualnie  zbadać
zwierzę, utwardzony teren, wiaty, aby drób nie stał bezpośrednio na słońcu. Takie warunki,
zostały nam przekazane. Niestety nie jesteśmy w stanie spełnić tych warunków. Te warunki
zostały przekazane do Urzędu Miasta i przy nowym projekcie przebudowy targowiska myślę,
że uda  się  te  warunki  spełnić.  Wtedy będziemy mogli  złożyć  taki  wniosek.  Zarówno dla
zakładu,  jak i  dla  budżetu gminy to dodatkowe wpływy z opłaty targowej wynikające ze
sprzedaży i zainteresowania potrzeby zakupu drobiu. 

Radny  Sebastian  Stolarek  spytał,  czy  aby  zapewnić  możliwość  sprzedaży  drobiu  na
targowisku miejskim wystarczyłoby postawienie kontenera wykonanego z półfabrykatów z
dostępem  do  wody,  prądu?  Czy  są  jakieś  wymogi,  że  budynek  ma  mieć  odpowiednią
kubaturę, wielkość itd. 

Będą prowadzone rozmowy z podmiotem zainteresowanym prowadzeniem targowiska.

Radny  Dariusz  Dziurowicz  spytał  jaki  jest  okres  oczekiwania  od  złożenia  wniosku  przy
spełnieniu wymogów do otrzymania decyzji?

Na wydanie decyzji mamy 30 dni od dnia wpłynięcia wniosku. 

Radny Mirosław Bors stwierdził,  że  Powiatowy Lekarz Weterynarii  powinien warunkowo
dopuścić do sprzedaży drobiu do chwili wykonania przebudowy targowiska.

Podmiot musi być zarejestrowany.  Więc to nie jest tak, że jakieś warunkowo. Musi wpłynąć
wniosek o tym, że jest chęć prowadzenia takiej działalności nadzorowanej. Tutaj akurat w
zakresie targu zwierząt.

Pan Burmistrz podziękował za udzielenie wyjaśnień. Natomiast nie chcemy oczywiście, jak to
Pan  Radny  Bors  powiedział,  kablować  na  inne  samorządy,  gdzie  tam  jest  dopuszczony
handel.  Dla  nas  jest  to  dziwne,  że  np.  Słomczyn  tak,  pozostałe  nie,  a  wiemy,  bo  nam
mieszkańcy o tym mówią, że w Grójcu pod okiem właśnie Państwa również taki handel się
odbywa. Natomiast my jesteśmy pokrzywdzeni, jesteśmy na końcu województwa, na końcu
powiatu. Nasi rolnicy, nasi producenci również udają się na sąsiednie targowiska i tak jak
Odrzywół  powiat  Przysuski,  Opoczno  inne  województwo,  inny  powiat.  No  ale  tam  się
dopuszcza.  Albo  trzeba  ujednolicić  jakoś  te  przepisy,  żeby  wszyscy  byli  jednakowo
traktowani. Natomiast Państwo mówicie również, że musi wpłynąć wniosek. No ale po co ten
wniosek  ma  wpłynąć,  kiedy  Pan  dyrektor  jedzie,  rozmawia  z  lekarzem i  my  i  tak  tych
warunków nie spełnimy, wiedząc, że dostaniemy odmowę. Na dzień dzisiejszy, nie wiem, czy
Słomczyn, Odrzywół ktokolwiek ma wyodrębnione pomieszczenie dla lekarza weterynarii,
żeby odseparować jeszcze to zwierzę chore i ewentualnie, żeby w izolatce go przetrzymywać.
A jednak to się odbywa. Jakoś trzeba ujednolicić te przepisy i nie patrzeć tak rygorystycznie
na tych wszystkich, którzy w sezonie
np. wiosennym chcą tym drobiem handlować, bo jest taka potrzeba na wsiach. Trzeba inaczej
spojrzeć na te sprawy i o to, byśmy bardzo was prosili. 
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Proszę skontaktować się z nami, możemy się umówić na spotkanie porozmawiamy na ten
temat. Jesteśmy otwarci na współpracę.

Przewodniczący Rady powiedział, że podnoszony był temat trzody chlewnej. W tej sprawie
rozmawiał z powiatowym lekarzem. Poprosił o zabranie głosu sołtysa wsi Wał.

Sołtys wsi Wał Kazimierz Dąbrowski powiedział, że otrzymał informację od radnego Powiatu
Grójeckiego, że jest możliwość chowu trzody chlewnej na własne potrzeby.

Pani  Anna  Szady  odpowiedziała,  że,  weszło  w  życie  rozporządzenie  zmieniające
rozporządzenie  z  2021 roku,  ale  na  razie  to  jest  konsultowane jeszcze  z  prawnikiem.  Są
wstępne ustalenia, że utrzymywanie świń na użytek własny dotyczy tylko miejsc, gdzie nie
ma  tych  obszarów  objętych  ograniczeniami.  Znajdujemy  się  w  obszarze  objętym
ograniczeniami, gdzie były stwierdzone ogniska ASF u dzików padłych, w tym roku były to
już cztery ogniska. Nie zmienia to faktu, że świnie i tak muszą być rejestrowane.  

Przewodniczący Rady powiedział, że myśli, że tutaj jednak wiedzę mamy u źródeł i mimo
wszystko Radny, nie wiem który to był, domyślać się mogę, musiałby troszeczkę uzupełnić
wiedzę w tym zakresie.

Pan sołtys odpowiedział, że informację przekazał radny powiatu Pan Iwanicki.

Pan Burmistrz powiedział, że takie sprawy poruszamy na wielu konferencjach. I tutaj też jest
dziwna  sprawa.  My  jesteśmy,  tak  jak  powiedziałem,  na  końcu  powiatu,  województwa  i
okazuje się,  że  my na przykład jesteśmy w takiej  strefie,  że  nie  możemy handlować,  nie
można zabijać. Natomiast 8 kilometrów tam świnie już są zameldowane w innym powiecie, w
innym województwie. Okazuje się, że tam już tego problemu nie ma. No też jest z tym jakiś
problem szerszy, bo mówię, idzie to powiatami, na przykład województwami, a nie danymi
obszarami, gdzie to zagrożenie rzeczywiście jest.

Pani Anna Szady - na terenie akurat powiatu grójeckiego, były przypadki ASF u dzików. Z
tego, co wiem, gospodarze, którzy utrzymują trzodę chlewną na terenie powiatu, sprzedają
świnie, mają rynek zbytu, więc nie można zarzucić, że są jakieś ograniczenia w kwestii tego,
że gospodarz nie może sprzedać swoich świń.

Przewodniczący Rady przypomniał, że przebieg obrad Rady Miejskiej w Nowym Mieście nad
Pilicą jest utrwalony i transmitowany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, co
jest  realizacją  obowiązku wynikającego z art.  20 ust  1b ustawy o samorządzie gminnym.
Transmisja  obrad  jest  dostępna  na  stronie  internetowej  urzędu  natomiast  nagrania  z  sesji
zamieszczone będą na stronie internetowej www.nowemiasto.pl.

Pkt. 5
Przystąpiono do głosowania protokołów z ostatnich sesji Rady Miejskiej, które odbyły się w
dniu 17 marca, 30 marca, 27 kwietnia 2023 roku. Uwag i pytań nie zgłoszono. W głosowaniu
na stan obecnych na sali 13 radnych, za –12, przeciw – 0, wstrzymał się –1. Protokoły z
ostatnich  sesji  Rady  zostały  przyjęte.  Głosowanie  imienne  stanowi  /załącznik  nr  3/  do
niniejszego protokołu. 
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Pkt. 6
Przewodniczący  komisji  Oświatowo-Społecznej  Andrzej  Zając  odczytał  Protokół  Nr
3/2023 z dnia 16 maja 2023 roku ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Miejskiej.
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do niniejszego
protokołu oraz:

1. Burmistrz Miasta i Gminy - p. Mariusz Dziuba
2. Skarbnik Miasta i Gminy – p. Ewa Bator 
3. Sekretarz Miasta i Gminy – p. Edyta Fudalewska
4. Pracownicy  Urzędu  -  p.  Paulina  Wójcik,  p.  Karolina  Morawska,  p.  Karolina

Kowalczyk, p. Dorota Gala, p. Tomasz Bogacki.
Posiedzeniu  przewodniczył  p.  Andrzej  Zając  –  Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  -
Społecznej.
Przyjęto następujący porządek posiedzenia:

1. Zapoznanie się z projektami uchwał przygotowanymi na sesję.
2. Sprawy bieżące kierowane do komisji.     

W Pkt.  1  Przewodniczący Komisji  Oświatowo -  Społecznej  p.  Andrzej  Zając przedstawił
projekt uchwały w sprawie obrony dobrego imienia św. Jana Pawła II.
Pracownik Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Paulina Wójcik przedstawiła
kolejno projekty uchwał: 
- w sprawie przystąpienia do Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej ,,Asystent
osobisty osoby niepełnosprawnej,, - edycja 2023.
Przewodniczący Komisji spytał,  czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały. Nie
zgłoszono.
-  w  sprawie  określenia  szczegółowych  warunków  przyznania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług
opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  szczegółowych  warunków
częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
Radny Sebastian Stolarek spytał czy za usługi w całości refunduje Ministerstwo Zdrowia. 
Pani Paulina Wójcik odpowiedziała, że koszt ponoszą świadczeniobiorcy, czyli osoba, która
chce  mieć  sprawowane  usługi  opiekuńcze.   Pomoc  w  formie  usług  opiekuńczych
przyznawana jest osobom, które spełniają wszelkie określone warunki.
Skarbnik Miasta i Gminy p. Ewa Bator przedstawiła projekty uchwał w sprawie: 
- zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą nad Pilicą na lata
2023-2032.
Nie zgłoszono pytań do przedstawionych projektów uchwał. 
Pracownik Urzędu p. Karolina Morawska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia
pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego w Radomiu.
Pracownik Urzędu p. Karolina Kowalczyk przedstawiła projekty uchwał:
-  w sprawie przyjęcia  ,,Programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Pilicą w 2023 roku,,.
- w sprawie przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy Nowe
Miasto nad Pilicą na lata 2023-2026,,.
Nie zgłoszono pytań do przedstawionych projektów uchwał. 
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Pracownik Urzędu p. Tomasz Bogacki przedstawił projekt uchwały w sprawie przeznaczenia
nieruchomości do sprzedaży. Omówił wykaz nieruchomości będących własnością komunalną
i przeznaczonych do zbycia.
Pani Dorota Gala przedstawiła sprawozdanie z wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych w Nowym Mieście nad Pilicą oraz sprawozdanie z działalności
Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  Pełnomocnika  Burmistrza
Miasta i Gminy ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2022 rok.
Pani  Karolina  Morawska  przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  ,,Rocznego  Programu
Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Pilicą z organizacjami pozarządowymi oraz innymi
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023”. 
W Pkt. 2 Radna Monika Olborska prosiła o usunięcie drzew przed szkołą w Żdżarach. 
Radny Mariusz Fandrych spytał do kogo w Urzędzie można składać wnioski dotyczących
start mrozowych. Na tym posiedzenie zakończono.

Następnie Przewodniczący Komisji odczytał Protokół Nr 2/2023 z dnia 16 maja 2023 roku z
posiedzenia Komisji Oświatowo – Społecznej. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności do niniejszego
protokołu oraz:

1. Burmistrz Miasta i Gminy – p. Mariusz Dziuba
2. Sekretarz Miasta i Gminy – p. Edyta Fudalewska

Posiedzeniu  przewodniczył  p.  Andrzej  Zając  –  Przewodniczący  Komisji  Oświatowo  -
Społecznej.
Przyjęto następujący porządek posiedzenia:

1. Opiniowanie projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny 2022/2023.
2. Sprawy bieżące kierowane do komisji.

 
W Pkt  1  Przewodniczący Komisji  Oświatowo –  Społecznej  p.  Andrzej  Zając  przedstawił
projekty arkuszy organizacyjnych szkół na rok szkolny 2023/2024. 
Do Przedszkola Samorządowego w Nowym Mieście nad Pilicą przyjęto 125 dzieci,  które
będą uczęszczały do 5 oddziałów. Zatrudnionych pracowników pedagogicznych – 10 osób,
pracowników obsługi - 4 osoby.
W Publicznej Szkole Podstawowej im. Karola Wojtyły w Nowym Mieście nad Pilicą szkole
będzie uczyło się 179 uczniów w 10 oddziałach. Do kl. I zapisanych zostało 22 uczniów.
Liczba zatrudnionych nauczycieli – 3, pracowników administracji i obsługi – 11 osób. Do
świetlicy szkolnej będzie uczęszczało 135 uczniów podzielonych na 7 grup wychowawczych.
Z obiadów może skorzystać 117 uczniów. 
Zaplanowano  dodatkowe  zajęcia  ,,Wychowanie  do  życia  w  rodzinie”  i  ,,Doradztwo
zawodowe” oraz zajęcia wyrównawcze i wiele kół zainteresowań, m.in. koło szachowe, koło
taneczne,  koła  przedmiotowe,  koła  programistyczne,  rekreacyjno-sportowe  oraz  zajęcia
chóralne.  Zaplanowano  również  28  godzin  zajęć  specjalistycznych  –  rewalidacyjnych,
logopedycznych, kompensacyjnych – dla 14 uczniów.
W Liceum Ogólnokształcącym w Nowym Mieście nad Pilicą zaplanowano 10 oddziałów, do
których będzie uczęszczało 176 uczniów. Nauczycieli zatrudnionych – 22 osoby, pracownik
administracji  –  1  osoba,  pracownicy  obsługi  –  4  osoby.  Zaplanowano  dodatkowe
zajęcia  ,,Wychowanie  do  życia  w  rodzinie”  i  ,,Doradztwo  zawodowe’’  i  wiele  kół
przedmiotowych. Zaplanowano również zajęcia rewalidacyjne dla 2 uczniów z orzeczeniami
o potrzebie kształcenia specjalnego. 
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W Publicznej Szkole Podstawowej im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Nowym Mieście
nad Pilicą będzie uczyło się 224 uczniów w 14 oddziałach. Liczba zatrudnionych nauczycieli
-50, pracowników administracji i obsługi -12 osób. Do świetlicy szkolnej będzie uczęszczało
140  uczniów  podzielonych  na  4  grupy  wychowawcze.  Z  obiadów  może  skorzystać  95
uczniów. Do oddziałów przedszkolnych będzie uczęszczało 40 dzieci. 
Zaplanowano  dodatkowe  zajęcia  ,,Wychowanie  do  życia  w  rodzinie”  i  ,,Doradztwo
zawodowe”  oraz  zajęcia  dydaktyczno  –  wyrównawcze,  gimnastykę  korekcyjną  i  koła
zainteresowań. Zaplanowano również 8 godzin zajęć rewalidacyjnych dla 4 uczniów.
Do  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  im.  Bł.  Franciszki  Siedliskiej  w  Żdzarach  będzie
uczęszczało 90 uczniów w 8 oddziałach. Do kl. I zapisano 12 uczniów. Liczba zatrudnionych
nauczycieli  –  19,  pracowników  administracji  i  obsługi  –  3  osoby.  Do  2  oddziałów
przedszkolnych będzie uczęszczało 25 dzieci. Zaplanowano dodatkowe zajęcia ,,Wychowanie
do życia w rodzinie” i ,,Doradztwo zawodowe” oraz zajęcia dydaktyczno – wyrównawcze 
i  koła  zainteresowań,  m.  in.  koło  taneczne,  ekologiczne  sportowe.  Zaplanowano  również
zajęcia logopedyczne dla 15 uczniów. 
Arkusze  organizacyjne  wszystkich  placówek  oświatowych  otrzymały  pozytywną  opinię
Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział  Powiatowy w Grójcu oraz Międzyzakładowej
Komisji NSZZ ,,Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Radomiu.
W dniu  2  maja  2023r.  złożone  zostały  wnioski  o  wydanie  opinii  przez  Mazowieckiego
Kuratora Oświaty dotyczącej zgodności arkuszy z przepisami prawa oświatowego. 
Ostateczny termin zatwierdzenia arkuszy przez organ prowadzący to 29 maja 2023 roku. 
Radny Sebastian Stolarek spytał czy o przyjęcie do przedszkola ubiegało się więcej dzieci niż
zostało przyjętych.
Następnie  Przewodniczący  Komisji  odniósł  się  do  sprawy  zgłaszanej  przez  dyrekcję
Przedszkola  ,,Paula”  na  ostatnim posiedzeniu  Komisji.  Udzielona  dotacja  dla  przedszkola
została naliczona prawidłowo.
Pan  Burmistrz  odpowiedział  na  pytanie  radnego  Sebastiana  Stolarka.  Wielu  rodziców
zadeklarowało  również  chęć  wysłania  dzieci  do  Przedszkola  ,,Paula”.  Po  naborze  będzie
wiadomo, ile będzie chętnych do naszego przedszkola a ile do niepublicznego przedszkola.
Zgłosiło  się  więcej  dzieci  niż  miejsc  w  przedszkolach.  Podjęto  decyzję,  aby  w  Szkole
Podstawowej  im.  Kardynała  Stefana  Wyszyńskiego  utworzyć  dodatkowo  oddział
przedszkolny. 
Na tym posiedzenie zakończono.

Pkt. 7
Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Mariusz  Dziuba  przedstawił  Sprawozdanie  z  działalności
Burmistrza za okres międzysesyjny.
21.03 Grójec, spotkanie straży pożarnej przedstawicielami z całego regionu z Komendantem
Wojewódzkim, na którym było omawiane podsumowanie roczne, chodzi o działalność straży
pożarnej.
22.03 spotkanie w sprawie dystrybucji węgla z pracownikami oraz dystrybutorami węgla na
naszym terenie. Zarówno dla mieszkańców naszej gminy, jak i mieszkańców Mogielnicy.
-  Spotkanie  z  mieszkańcami  oraz  wykonawcami  kanalizacji  w  sprawie  kanalizacji  ulicy
Bilińskiego. 
- spotkanie z dyrektorem Zakładu Usług Komunalnej, 
- lustracja oczyszczalni ścieków.
- wysypiska śmieci na terenie nadpilicznym.
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23.03 Warszawa, spotkanie w sprawie podpisania listu intencyjnego na przystanek kolejowy
oraz zagospodarowania terenu po byłej kolejce wąskotorowej.
24.03 Liceum Ogólnokształcące rozdanie nagród wraz z Panem Marszałkiem Stanisławem
Karczewskim za udział w Konkursie Pamięci o Żołnierzach Wyklętych
-  spotkanie  w  sprawie  otwarcia  rozbudowanej  części  Szpitala  Świętego  Ducha  w  Rawie
Mazowieckiej.
27.03 Spotkanie w sprawie kanalizacji ulica Bilińskiego.
- Spotkanie z wykonawcą, dyrektorem ZUK i projektantami w Żyrardowie
- w tym dniu również Komitet Sterujący Żyrardowskiego Obszaru Funkcjonalnego.
28.03  Spotkanie  z  Dyrektorem Zakładu  Usług  Komunalnych  i  projektantami  kanalizacji,
które dotyczyło wszystkich projektów realizowanych na terenie naszej gminy.
- spisywanie aktów notarialnych.
3.04 spotkanie w sprawie rozgraniczenia z mieszkańcami Pobiednej.
- Spotkanie z projektantem w sprawie przebudowy przedszkola.
4.04 i 5.04 to były głównie spotkania wielkanocne zarówno w naszych szkołach, Urzędzie,
jak i w Starostwie Powiatowym w Grójcu.
6.04  spotkanie  w  sprawach  wiosennych  porządków  z  dyrektorem  Zakładów  Usług
Komunalnych, koszenie traw, sprzątanie, opróżnianie koszy, sadzenie kwiatów.
- spotkanie wielkanocne w jednostce wojskowej w Radomiu.
11.04. Oględziny wiaduktu drogowego w Strzałkach z Wojewódzkim nadzorem budowlanym.
12.04  Objazd  terenu  gminy  z  pracownikami  urzędu  i  dyrektorem  ZUK.  Lustracja  dróg,
ubytków,  brak  chodnika  w Żdżarach.  Najgorsze  drogi  to  drogi  powiatowe,  śmieci,  rowy,
oczyszczanie zakrzywionych dróg gruntowych.
14.04 Grójec 83. Rocznica zbrodni katyńskiej, msza święta oraz uroczystość patriotyczna.
18.04 spotkanie w sprawie oczyszczalni i kanalizacji
- spotkanie dotyczące oczyszczalni, kanalizacji i zagospodarowania osadów w Tomaszowie
Mazowieckim. Z pracownikami tamtejszej oczyszczalni ścieków.
15.04 wyjazd ze strażakami w celu oględzin i  zakupu wozu strażackiego dla jednostki  w
Domaniewicach.
20.04. Nadleśnictwo Grójec. Akcja sadzenia lasów pod hasłem Łączą nas drzewa.
21.04.  Uroczyste  ślubowanie  uczniów  Zakładu  Doskonalenia  Zawodowego  w  Nowym
Mieście nad Pilicą.
22.04 sobota, pielgrzymka do Żdżar.
24.04 Spotkanie w sprawie zjazdu z drogi wojewódzkiej na ulicy Warszawskiej
25.05 Warszawa, spotkania z Komendantem Wojewódzkim Straży Pożarnej. Podsumowanie
rocznej współpracy za rok 2022.
26.04 Spotkanie z Dyrektorem Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w sprawach organizacyjnych
- spotkanie z wykonawcami w sprawie rozbudowy parku nadpilicznego.
27.04 Sesja nadzwyczajna.
28.04 Spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim w Radomiu z przedstawicielami Wojewody.
- Zakończenie roku maturzystów w Liceum Ogólnokształcącym.
4.05  Grójec,  spotkanie  z  dowódcą  jednostki  wojskowej.  Współpraca  przy  organizacji
pikników.
3.05 Obchody 232. Rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Dziękuję wszystkim jeszcze raz
za liczne przybycie na te uroczystości, a Paniom z Łęgonic za przygotowanie posiłku dla
strażaków.
8.05 Wiskitki, podpisanie umów o dofinansowanie z Programu Miast Mazowsze.
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9.05 Spisywanie aktów notarialnych.
10.05 Spotkania z dyrektorami szkół w sprawach organizacyjnych oraz w sprawach arkuszy
organizacyjnych.
11.05  Dyskusja  wyłożenie  w  sprawie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  zgodnie  z
harmonogramem.
- spotkanie w sprawie organizacji uroczystości.
-Spotkanie z Błogosławionym, spotkanie z zespołem organizacyjnym oraz wolontariuszami.
13.04 to również sobota, poświęcenie krzyża w Zalesiu i jeszcze raz tutaj chciałem z tej okazji
podziękować Pani Karolinie Kąckiej oraz całej Radzie Sołeckiej, wszystkim mieszkańcom,
którzy  się  zaangażowali  w to  przedsięwzięcie.  Krzyż  naprawdę  wygląda  bardzo  okazale,
bardzo  ładnie  miejsce  zostało  wygospodarowane,  no  i  oczywiście  przy  pomocy  tutaj
organizacyjnej dziękuję jeszcze raz radnej Pani Monice Olborskiej.
15.05 Spotkanie z przedstawicielami Caritasu.
- spotkanie z pracownikami Banku Gospodarstwa Krajowego.
- spotkanie w sprawie kanalizacji ulicy Bielińskiego z mieszkańcami tej ulicy.
16.05 Spotkanie w sprawie przebudowy sali gimnastycznej w Żdżarach.
- Spotkanie z rzeczoznawcą majątkowym w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego.
- Spotkanie w sprawie oświetlenia ulicznego w Świdrygałach.
- posiedzenie Komisji Rady Miejskiej.
17.05 Warszawa, spotkanie w sprawie możliwości pozyskania środków z projektów unijnych
i krajowych na remont oczyszczalni.
W dniu dzisiejszym Warka, spotkanie regionalne w Wodach Polskich oraz w dniu dzisiejszym
sesja.

Radna  Barbara  Gąsiorowska  /cytat  z  nagrania/  spytała  w sprawie  pisma,  które  złożyła  o
informację publiczną odnośnie Pana Burmistrza dni urlopu. Otrzymałam informację, że Pan
Burmistrz ma około 90 dni urlopu, to jest ponad 4 miesiące pensji.  Spytała, dlaczego Pan
Burmistrz nie postępuje zgodnie z kodeksem pracy? Dlaczego Pan naraża gminę na stratę? Bo
100 tysięcy dla gminy to są duże pieniądze. Dlaczego Pan nie działa zgodnie z kodeksem
pracy nie wykorzystuje Pan urlopu?

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  bardzo  prosi,  żeby  nie  musiał  Pani  odbierać  głosu
następnym razem. Będzie punkt, w którym Pani będzie mogła głosić swoje elaboraty, opinie,
wnioski,  zapytania.  Rozmawiamy o  okresie  międzysesyjnym.  Uszanujmy charakter  pracy,
który  staramy  się  pielęgnować  od  wielu  lat.  Myślę,  że  odpowie  Pani  Pan  Burmistrz  w
odpowiednim momencie. Bardzo proszę wszystkich Radnych o stosowanie się do tych zasad,
które staramy się praktykować.

Pkt. 8
Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał z pismami, które wpłynęły do Biura Rady:
-  korespondencja  dotyczącą  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości
Gostomia.  Ta  korespondencja  została  przekierowana  do  biura  planistycznego.  Przypomnę
tylko, że Gostomia jeszcze jest cały czas w trybie pracy. Nie została wyłożona do publicznej
wiadomości. Mam nadzieję a nawet jestem pewien, że tą odpowiedź zainteresowana otrzyma
precyzyjną.
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- korespondencja z Urzędu Wojewódzkiego, dotyczącą dodatku dla Sołtysów. Jak Państwo
wiecie, w środkach masowego przekazu zostało przekazane, że ten dodatek, za pełnienie tak
zaszczytnym,  ale  i  ciężkich  publicznych  funkcji  będzie  wynagradzany.  Taki  jest  projekt.
Kobiety w przypadku 60 lat, wieku, mężczyźni powyżej 65 lat i tam przekazujemy stosowne
dane, jeśli chodzi o kwestie doświadczenia i współpracy z naszym samorządem.
- korespondencja Przewodniczącego osiedla w kwestii oznaczenia nazwą ulicy Malinowej na
osiedlu Sady i to zostało już przekazane dalej do realizacji.
- korespondencja, którą przekazaliśmy z Biura Rady do Pana Starosty i Przewodniczącego
Rady Powiatu w kwestii  odczytania uchwały podjętej  na sesji  Rady Miejskiej  w Nowym
Mieście  nad  Pilicą  17  marca  w  sprawie  wyrażenia  intencji  przejęcia  zadania  z  zakresu
ochrony  zdrowia,  prowadzenia  przez  gminę  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki
Zdrowotnej w Nowym Mieście nad Pilicą.
-  korespondencja  z  Wodnego  Ochotniczego  Pogotowia  Ratunkowego  dotycząca  właśnie
bezpieczeństwa na terenie wód, które znajdują się w obszarze naszej gminy.
- sprawozdanie z wykonania budżetu gminy i planu finansowego instytucji kultury, o stanie
mienia komunalnego za 2022 rok.
- pismo od Pana Wojewody w kwestii skarg i wniosków, które wpłynęły w 2022 roku. To
standardowe działanie.
-   korespondencja,  która  wpłynęła  mailem  odnośnie  zaśmieconych  schodów  przy  ulicy
Targowej, która wpłynęła do nas od Radnego Sebastiana Stolarka.
- Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Nowe Miasto nad Pilicą
z  organizacjami  pozarządowymi.  Było  to  omawiane  pokrótce  na  wspólnym  posiedzeniu
komisji.
-  korespondencja  od  Pana  Dyrektora  z  Zakładu  Usług  Komunalnych,  jeśli  chodzi  o
konieczność  inwestycji  w  naszą  oczyszczalnie  ścieków.  W  związku  z  planowanymi
inwestycjami budowy bloków wielorodzinnych na terenie miasta.
- korespondencja z Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie przesyłania uchwał z zakresu
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków.
- korespondencja z Ministerstwa Klimatu i Środowiska odnośnie wykazu Sołtysów w celu
przekazywania bieżących informacji środowiskowych i klimatycznych do naszych Sołtysów
i planowanych szkoleń.
-  Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2022 i prognoza na 2023 Pani Dyrektor Lucyny
Senator
- Sprawozdanie z wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w
Nowym Mieście od pełnomocnika Burmistrza, co było omawiane na wspólnym posiedzeniu
komisji.
Zapraszamy wszystkich,  cały czas,  nieustannie i  chętnie  na obrady komisji,  gdyż tam się
odbywa dyskusja i wyjaśniane są ewentualnie powstałe wątpliwości.

Pkt. 9
Pani Lucyna Senator przedstawiła Ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2022 i prognozy
na  rok  2023  dla  miasta  i  gminy  Nowe  Miasto  nad  Pilicą  w  oparciu  o  analizę  sytuacji
demograficznej i społecznej. /załącznik nr 4/.

Pkt. 10a
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  obrony  dobrego
imienia św. Jana Pawła II.
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Pytań i uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu przy obecnych na
sali  14  radnych,  za  -14,  przeciw  –  0,  wstrzymał  się  –  0.  Uchwalono  Uchwałę  Nr
LXI/431/2023  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  wraz  z  imiennym  głosowaniem
stanowi /załącznik nr 5/ do niniejszego protokołu.

Pkt. 10b
Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie przystąpienia do
Programu  Ministerstwa  Rodziny  i  Polityki  Społecznej  ,,Asystent  osobisty  osoby
niepełnosprawnej,,  -  edycja  2023.  Projekt  uchwały  był  omawiany na posiedzeniu  Stałych
Komisji Rady Miejskiej.
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu przy obecnych na
sali  14  radnych,  za  -14,  przeciw  –  0,  wstrzymał  się  –  0.  Uchwalono  Uchwałę  Nr
LXI/432/2023  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  wraz  z  imiennym  głosowaniem
stanowi /załącznik nr 6/ do niniejszego protokołu.

Pkt. 10c
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  tytuł  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia
szczegółowych warunków przyznania i  odpłatności  za usługi  opiekuńcze i  specjalistyczne
usługi  opiekuńcze,  z wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.
Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Stałych Komisji Rady Miejskiej.
Pytań i uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu przy obecnych na
sali  14  radnych,  za  -14,  przeciw  –  0,  wstrzymał  się  –  0.  Uchwalono  Uchwałę  Nr
LXI/433/2023  w  przedmiotowej  sprawie.  Uchwała  wraz  z  imiennym  głosowaniem
stanowi /załącznik nr 7/ do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pietrucha ogłosił 15 minutową przerwę w obradach
sesji.
Po przerwie wznowiono obrady.

Pkt. 10d
Przewodniczący Rady powitał przybyłych na sesję Panią Skarbnik, przedstawicieli
następujących  firm  do  naszych  projektów:  Rozbudowa  Targowiska  Miejskiego
Przedsiębiorstwo  Robót  Inżynieryjno-Drogowych  w Grójcu  spółka  z  o.o.  reprezentowane
przez  Pana  Marka  Jaworskiego,  Prezesa  Zarządu  oraz  Pana  Mateusza  Jaworskiego,
prokurenta spółki.
Kolejny projekt Przebudowa i rozbudowa Zespołu Edukacyjnego o salę gimnastyczną Szkoła
w Żdżarach - firma Arton Budownictwo spółka z o.o. reprezentowana przez Pana Michała
Gliszczyńskiego, Prezesa Zarządu. Kolejny projekt to jest remont Strażnicy OSP w Gostomii
- firma PHU Ma-Mar Pan Maciej Furmański - Przystałowice Duże. I ostatni projekt, który
dzisiaj będziemy sformalizować i prezentować Państwu, to jest przebudowa drogi Waliska -
Borowina.  przedsiębiorstwo  Robót  Drogowych  Zaskórski  i  Wspólnicy  z  Gielniowa
reprezentowane przez Pana Marcina Zaskórskiego, prezesa spółki.
Abyśmy mogli podpisać stosowne umowy i utrwalić to pamiątkowym zdjęciem konieczne są
do podjęcia uchwały finansowe, a więc w tym momencie przechodzimy do dwóch projektów
uchwał.
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Radna Barbara /cyt./spytała odnośnie inwestycji  w Żdżarach,  ponieważ tu  jest  rozbudowa
Centrum  Edukacyjnego  w  Żdżarach,  a  w  Żdżarach  jest  szkoła  podstawowa.  Proszę  mi
powiedzieć, gdzie to centrum jest? Czy centrum to jest szkoła, czy to jest jakaś fundacja, czy
wydzielony  jest  fragment  tego  budynku,  ponieważ  ja  nie  przypominam sobie,  żeby takie
centrum edukacyjne było w Żdżarach. Bardziej to jest rozbudowa szkoły, ale tu jest pisane
centrum edukacyjne, więc czy możecie mi Państwo przybliżyć, dlaczego nie ma wpisanego
Szkoła  Podstawowa  w  Żdżarach  tylko  jest  Centrum  Edukacyjne,  Rozbudowa  Centrum
Edukacyjnego?

Pan Burmistrz odpowiedział, że dyskusja była na komisjach. Ja bardzo zapraszam Panią na
komisję. Wtedy będziemy dyskutować dłużej na ten temat. Natomiast kiedy jest podpisanie
już
uchwały,  głoszenia  za  uchwałą  Pani  znowu zadaje  pytania.  Nie  doczytała  Pani  dobrze  o
swoich materiałach. Tam jest zespół edukacyjny, nie centrum, tylko zespół edukacyjny. To jest
różnica,  dlatego  że  tam jest  szkoła  i  jest  przedszkole.  I  potraktowaliśmy  to  jako  zespół
edukacyjny. To nic nie zmienia. Szkoła nie zostanie sprywatyzowana, jak to Pani wypisuje na
różnych forach,
a będzie rozbudowana, dobudowana duża sala gimnastyczna, która wreszcie pozwoli, że ten
zespół, ta szkoła podstawowa będzie a dużo wyższym poziomie. 

Przewodniczący Rady dodał, że jak byśmy nie nazwali szkoły, to wiadomo o jakie obiekty
chodzi. Wiadomo o jaką chodzi miejscowość, o jakie dzieci i rodziców. Myślę, że to jest od
wielu lat, jestem pewien, oczekiwana inwestycja, której nie udało się zrealizować przez lata, a
dzięki  tym środkom,  które  mogliśmy uzyskać  i  uzyskujemy z  Polskiego Ładu ten  obiekt
powstanie  historycznie  w  tej  lokalizacji,  będzie  służył  nie  tylko  społeczności  Żdżar  i
okolicznych miejscowości, ale cieszę się, że ta wątpliwość została wyjaśniona.

Radny Sebastian Stolarek powiedział, że tak naprawdę to nie do końca ta wątpliwość została
wyjaśniona.  A czemu,  bo  obawiam się,  czy  to  będzie  miało  odpowiedni  skutek  prawny,
dlatego, że mamy Szkołę Podstawową w Żdżarach i gdyby to było rozbudowa właśnie Szkoły
Podstawowej  w Żdżarach,  no  to  wtedy  byłoby  wszystko  zgodnie  z  prawdą  i  z  prawem.
Kiedyś  zmienialiśmy  łączące  liceum,  szkołę  i  przedszkole,  no  to  utworzyliśmy  uchwałą
Zespół  Szkół,  tak,  czy  też  zespół  szkolno-przedszkolny i  to  była  uchwała.  Dzisiaj,  jeżeli
mamy w dalszym ciągu Szkołę Podstawową w Żdżarach, to myślę, że żeby to było zgodnie z
przepisami, to powinniśmy procedować rozbudowę Zespołu Szkół w Żdżarach, a nie Szkoły
Podstawowej w Żdżarach, a nie zespołu edukacyjnego, gdyż my takiej instytucji oświatowej
na terenie naszej gminy po prostu nie mamy.

Przewodniczący Rady, że jeżeli się okaże, że wątpliwość zostanie podniesiona przez stronę,
która  finansuje  w  znacznym  stopniu  ten  projekt.  Rada  w  swojej  mądrości  pochyli  się,
podejmie  taką  uchwałę,  na  razie  tego  problemu  nie  ma.  Przechodzi  to  dalsze  etapy
procedowania. Środki mamy zabezpieczone, więc myślę, że ta obawa jest podniesiona, ale
póki co dzisiaj nie wywołujmy problemów, których nie ma.
Przystąpiono do głosowania  projektu  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  budżetowej  na
2023 rok. Projekt uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady.
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W głosowaniu przy obecnych na sali 12 radnych, za -12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0.
Uchwalono Uchwałę Nr LXI/434/2023 w przedmiotowej sprawie. Uchwała wraz z imiennym
głosowaniem stanowi /załącznik nr 8/ do niniejszego protokołu.

Pkt. 10e
Przystąpiono  do  głosowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Nowe Miasto nad Pilicą nad Pilicą na lata 2023-2032. Projekt uchwały
omawiany był na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady. Pytań i uwag nie zgłoszono.
W głosowaniu przy obecnych na sali 12 radnych, za -12, przeciw – 0, wstrzymał się – 0.
Uchwalono Uchwałę Nr LXI/435/2023 w przedmiotowej sprawie. Uchwała wraz z imiennym
głosowaniem stanowi /załącznik nr 9/ do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady powitał  wiceprezesa Ochotniczej  Straży Pożarnej  w Gostomii  Pana
Marcina Tokarskiego.

Podpisanie  umów  z  wykonawcami  na  realizację  zadań  finansowanych  z  programów
rządowych
Fundusz Polski Ład, Program Inwestycji  Strategicznych Nowe Miasto nad Pilicą 18 maja
2023.

Pan  Burmistrz  przedstawił  wizualizację  projektów  do  realizacji.  Pierwsza  umowa.
Rozbudowa targowiska miejskiego w Nowym Mieście nad Pilicą. Wartość zadania, proszę
Państwa,  prawie  6  milionów złotych.  Wartość  dofinansowania  w  kwocie  5  milionów  43
tysiące zł. Środki własne to 945 tysięcy. Druga część targowiska jest niezagospodarowana.
Projekt  pozwoli,  że  będzie  teren  utwardzony,  będzie  jedna  hala.  Zostanie  do  rozbudowy,
natomiast cała część, po prawej stronie targowiska. Zaproszono Panów z firmy do podpisania
umowy na rozbudowę tego targowiska. Rozbudowa targowiska będzie polegać na usunięciu
istniejącego  ogrodzenia,  krawężników,  skarp,  przedłużeniu  fragmentów  istniejącego
utwardzenia,  budowie  wiaty,  wykonaniu  nowych  utwardzeń,  krawężników,  nowego
ogrodzenia, bram przesuwnych, oświetlenia terenu, trawników, nowej kanalizacji deszczowej
instalacji  wodociągowej.  Inwestycja  oczekiwana  przez  lata  przez  naszych  producentów,
klientów i wszystkich, którzy korzystają z naszego targowiska.

Kolejna inwestycja. Rozbudowa i przebudowa zespołu edukacyjnego o salę gimnastyczną w
miejscowości  Żdżary  w Gminie Nowe Miasto nad Pilicą.  Wartość  zadania  ponad 5 i  pół
miliona złotych. Wartość dofinansowania to 4 miliony 329 tys. Środki własne 1 milion 350
tysięcy. Szkoła czekała od zarania dziejów na taką salę. To jest wizualizacja, to będzie ten
teren dobudowany do obecnej szkoły podstawowej i przedszkola,  które się znajduje w tej
szkole.  Powstaną  tam pomieszczenia,  różne  pomieszczenia,  bo  oprócz  sali  gimnastycznej
będą  pomieszczenia  do  ćwiczeń,  będzie  świetlica,  będą  szatnie  dobudowane.  No  i
rzeczywiście  będzie  to  już  obiekt  na  miarę  XXI wieku,  żeby  wszystkie  szkoły  w naszej
gminie  miały  sale  gimnastyczne  z  prawdziwego  zdarzenia.  W  latach  poprzednich,
rozbudowaliśmy infrastrukturę sportową. Jeżeli chodzi o boiska, bo przy każdej z tych szkół
powstały boiska wielofunkcyjne z nowoczesną nawierzchnią. Natomiast w tej akurat szkole
brakowało sali gimnastycznej. Obecna salka gimnastyczna, która tam jest wielkości jednej
trzeciej  właściwie  pomieszczenia  tego,  które  tutaj  mamy,  tak  że  nie  możemy to  w ogóle
mówić o sali gimnastycznej. Powstanie,
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mam nadzieję, że bardzo piękny obiekt i bardzo serdecznie zapraszamy
firmę  do  podpisania  tej  umowy.  Zapraszamy  Pana  Prezesa  Tomasza  Gliszczyńskiego
przedstawiciela firmy Artom Budownictwo Spółka z o.o. do podpisania umowy.

Przewodniczący Rady powiedział, że zanim odda głos Panu dyrektorowi Szkoły Podstawowej
w  Żdżarach,  przypomniał,  że  całkiem  niedawno  powstało  boisko  wielofunkcyjne,  które
budziło trochę chyba złych emocji, ale złych się nie pamięta, tylko o dobrych, które zostało
zrealizowane.  Służy  dzieciom,  mieszkańcom  i  wszystkim,  którzy  są  z  tego  korzystać.
Natomiast ten obiekt na pewno to jest uzupełnienie, taka wisienka na torcie, jeśli chodzi o
dzieci,  które  korzystają  z  oferty  edukacyjnej  i  wszystkich  skupionych  wokół  szkoły  w
Żdżarach.
Oklaski z sali.

Kolejna inwestycja.  Naszemu samorządowi pozyskać środki na rozbudowę. A konkretnie to
jest remont strażnicy OSP w Gostomii celem udostępnienia pomieszczeń na cele świetlicy
wiejskiej na terenach dawnego PGR. Z tych środków pochodzą te pieniążki na tą świetlicę, to
jest 266 tys. 910 zł wartość całego zadania. Wartość dofinansowania 176 tys. 400 zł i środki
własne  93  tys.  600.  Proszę  Państwa,  tutaj  chyba  będziemy  mieli  jeszcze  widok  naszej
świetlicy. To jest stara świetlica, ponieważ my w każdej miejscowości, gdzie były świetlice,
głównie świetlice związane z OSP, staraliśmy się rozbudować lub wyremontować te obiekty i
naprawdę
one  cieszą  już  nasze  oczy  w  każdej  miejscowości,  bo  wszystkie  te  świetlice  zostały
wyremontowane, mają i łazienki ładne duże, sale, natomiast ta świetlica, z tą świetlicą był
kłopot, bo była ona własnością strażaków z OSP. Strażacy teraz przekazali dla naszego urzędu
ten  obiekt.  Dzięki  temu  mogliśmy  wystąpić  z  wnioskiem  o  dofinansowanie.  I,  proszę
Państwa, myślę, że już niebawem to pomieszczenie nabierze zupełnie innego wyglądu. Cała
konstrukcja dachowa będzie zmieniona.  Remont również pomieszczeń na górze,  bo to co
mogliśmy zrobić do tej pory, to tylko ta część dolna, czyli wymiana wszystkich drzwi, które
tutaj się znajdowały na dole, no i oczywiście tam część była pomieszczeń po prawej stronie
wyremontowana. Natomiast cała konstrukcja dachu właśnie będzie zmieniona i to uczynią
Państwo z kolejnej firmy, a w tej chwili podpiszemy właśnie umowę. Do podpisania umowy
zaproszono Pana Macieja Furmańskiego Firma Ma-Mar.
Przewodniczący Rady dodał, że to ostatni wyremontowany budynek strażnicy w gminie. Przy
jednostkach OSP i przy świetlicach, które mamy, wszystkie zostały odremontowane i służą
mieszkańcom danej społeczności. Oklaski z sali.

Na obrady sesji przybył Senator RP Stanisław Karczewski. Oklaski z sali.

Pan Burmistrz poinformował o realizacji kolejnej inwestycji to przebudowa drogi Waliska –
Borowina. Wartość zadania 1 milion 220 złotych 56 tysięcy. Wartość dofinansowania prawie
1 milion 200 tysięcy i środki własne to około 45 tysięcy. Inwestycję wykona firma Zaskórski i
wspólnicy, która wykonywała kilka inwestycji już na naszym terenie. Oklaski z sali.

Głos zabrał Pan Paweł Rek dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Żdżarach. /cyt./W
dniu 15 maja zeszłego roku podczas rocznicy nadania patrona szkole, Pan Burmistrz wraz z
Panem  Przewodniczącym  i  Panią  Radną  Steczkowską  wręczyli  mi  symboliczny  czek  na
realizację przedsięwzięcia, którym jest hala sportowa. Pan Burmistrz wtedy powiedział, że.
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Na  pewno  to  zrealizujemy.  Nie  powiedział  dokładnie  daty.  Ja  powiedziałem  Panu
Burmistrzowi, że wierzę w niego, w jego osobę, w jego obietnice i myślę, że w przeciągu
dwóch,  góra  trzech  lat  to  będzie  zrealizowane.  Minął  rok,  podpisywana  jest  umowa.
Realizacja się rozpocznie. Więc obietnica, którą złożył Pan Burmistrz, została otrzymana. I za
to dzisiaj  serdecznie chciałbym podziękować,  bo to  nie  jest  inwestycja  dla  dyrektora,  dla
nauczycieli. To jest inwestycja dla uczniów, dla szkoły, dla przyszłych uczniów tej szkoły.
Dzięki  tej  hali  sportowej  wiemy,  że  kultura  fizyczna  w  naszym  kraju  po  tej  pandemii
troszeczkę osłabła i ta hala sportowa na pewno przyczyni się do tego, że ta kultura fizyczna
wzrośnie i mam nadzieję, że będzie nie tylko służyła mieszkańcom, uczniom Żdżar, ale także
całej gminy Nowe Miasto. I tutaj chciałbym podziękować za to Panu Marszałkowi, bo wiem,
że włożył wiele wkładu, żeby z Polskiego ładu
pozyskać te  ponad 4 miliony złotych.  I  za to serdecznie,  Panie marszałku, dziękuję Panu
Burmistrzowi,  Przewodniczącemu.  Oklaski  z  sali.  A także  Szanownym Państwu Radnym,
którzy zagłosowaliście za tą uchwałą,  która mówiła o przekazaniu tych pieniędzy właśnie
środków własnych na tą realizację, więc serdecznie za to także dziękuję i mam nadzieję, że za
kilkanaście miesięcy spotkamy się, aby otworzyć tą piękną budowlę i żebyśmy cieszyli się
wspólnie  z  tej  nowoczesnej  hali  sportowej,  kolejnej  już  inwestycje,  bo  tak  jak  tutaj  Pan
Burmistrz powiedział na przestrzeni ostatnich trzech lat to już jest druga duża inwestycja po
tym boisku wielofunkcyjnym za ponad 200 tysięcy złotych. To jest kolejna inwestycja i ja
wierzę głęboko w to, że na tym nie spoczniemy, Panie Burmistrzu, może coś wymyślimy,
kolejną inwestycję. Dziękuję serdecznie. Oklaski z sali. 

Głos zabrał Marszałek Senatu RP Stanisław Karczewski /cyt./ bardzo się cieszę, że mamy tak
duże  inwestycje,  dużo  inwestycji  nie  tylko  w  gminie  Nowe  Miasto.  Ja  przepraszam  za
spóźnienie. Miałem być nieco wcześniej, tak się umawiałem z Panem Burmistrzem i z Panem
Przewodniczącym,  ale  przedłużyło  się  podpisanie  umów  w  sąsiedniej  gminie,  nie  w
sąsiedniej, ale w naszej gminie, gminie z naszego powiatu, w gminie Błędów podpisywaliśmy
umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska na wiele  ciekawych inwestycji,
wiele ciekawych przedsięwzięć. Ja się niezwykle cieszę, że te inwestycje przychodzą do nas
coraz szerszym strumieniem. Cieszę się również, że to też jest bardzo ważne. To jest wszystko
gra zespołowa. drodzy Państwo chcecie, Państwo Radni uchwalają, rząd zbiera te fundusze,
dzieli je, też staramy się dzielić te fundusze w sposób niezwykle staranny. Tu nie ma, czasami
się  mówiło  i  był  taki  zarzut,  że  to  politycznie,  że  ci  dostają,  ci  nie  dostają.  Widziałem
właściwie wszystkich wójtów i burmistrzów przed chwilką w Błędowie,  ale również inne
inwestycje są robione niezależnie od tego, kto, jakie środowiska polityczne w danej gminie
rządzi czy ma przewagę większość,  jest  opcji politycznej.  To bardzo cieszy, dlatego że te
inwestycje nie są dla Burmistrza, nie są dla Przewodniczącego, tylko są dla mieszkańców. Z
troską  o  rozwój  Polski,  o  rozwój  Polski  lokalnej.  Te  inwestycje  szerokim  strumieniem
docierają  do  nas.  Znamy  burmistrzów,  wójtów,  bo  to  nie  burmistrzów,  którzy  mieli,
powiedzmy,  inwestycje  milion  złotych,  a  mają  rocznie  18.  No  więc  to  jest  naprawdę
fenomenalny postęp, epokowe inwestycje bardzo wielu gminach. Ale mówiąc o tym, że jest to
praca  zespołowa,  to  również  chcę  złożyć  ukłon  tym,  którzy  o  to  się  upominają,  żeby
mieszkańcom, dyrektorom, prawda, sołtysom, bardzo za to dziękuję, no bo ten sygnał musi
właśnie iść stamtąd. Na końcu dziękuję wykonawcom i dziękuję wykonawcom, bo jestem nie
tylko  podczas  podpisywania  umów,  ale  również  podczas  odbierania  inwestycji.  I  taki
następny nasz cel to taki, żeby te inwestycje były oczywiście wykonywane solidnie, ale też,
żeby te pieniądze, które przeznaczamy, zostawały właśnie tu, w małych firmach, w niedużych
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firmach, tak żeby, krótko mówiąc, żeby nie wchodzili tutaj zza granicy wykonawcy, ale żeby
to nasze firmy, nasze polskie, rodzime firmy
to robiły i termin wykonania, jakość wykonania, wracam też z inwestycji takiej, o oddanie
oczyszczalnie  ścieków.  No  perfekcyjnie,  idealnie,  fantastycznie  wykonana,  też  o  tym
mówiono
i też wykonawcy bardzo dziękowali. Tak że ja też również bardzo dziękuję wykonawcom za
solidności  Państwa  firm.  I  tyle,  Panie  Przewodniczący,  liczę  na  to,  że  kolejne,  a  też
rozmawiam  i  z  Panem  premierem,  i  z  Panem  prezesem,  i  ze  swoimi  przyjaciółmi
politycznymi, no i więc te następne, również programy Polskiego ładu być może będą się
inaczej nazywać. Nie chodzi o nazwę, chodzi o to, żeby służyły nam, mieszkańcom. Jeżdżąc
po  Polsce,  jeżdżąc  po  województwie  i  jeżdżąc  po  naszym  powiecie,  mogę  Państwu
powiedzieć, że powiat i nasza gmina i nasze okolice są coraz piękniejsze. Jak to powiedział,
no to już polityczne będzie, ale trudno, jak powiedział mój prezes, że Polska jest piękna, ale
Polska  może  być  piękniejsza  i  staje  się  coraz  piękniejsza,  czego  Państwu i  sobie  życzę.
Dziękuję bardzo. Oklaski z sali.
Wykonano pamiątkowe zdjęcie.

Przewodniczący Rady Miejskiej  przekazał,  że  zanim przejdziemy do kolejnych projektów
uchwał, zgłosiła się do nas dzisiaj delegacja mieszkańców, ale i pracowników Zakładu Opieki
Zdrowotnej z chęcią zabrania głosu w temacie, który oburza zdecydowana większość tych,
którzy korzystają z usług naszego SP ZOZ. Temat dotyczy nieprzedłużenia umowy o pracę z
Panem doktorem Stanisławem Karczewskim i to woli wprowadzenia. Tak że jeśli Państwo
pozwolą,  oddam w tym momencie głos  Państwu. Jeśli  Państwo macie jakieś pytania,  jak
może pomóc samorząd,  w czym samorząd i  gdzie samorząd może działać,  aby tego typu
problemy  nie  spotykały  nas  już  nigdy  w  przyszłości?  Ja  tylko  przypomnę,  że  w  marcu
wystąpiliśmy i podjęliśmy uchwały stosowne dotyczące intencji przejęcia tej placówki przez
samorząd Nowego Miasta w ramach listu intencyjnego, który podpisaliśmy z Wojskowym
Instytutem Medycznym w Warszawie przy ulicy Szaserów. Ta korespondencja i  wymiana
korespondencji trwają z organem dotychczasowym prowadzącym Starostwem Powiatowym
w Grójcu. Póki co nie możemy poinformować o żadnych efektach. Czekamy na odpowiedź ze
Starostwa ponad miesiąc, a więc mamy nadzieję, że będą bardziej skuteczni w odpowiedziach
i nie będą przesyłać tych informacji dzień przed sesją.

Głos  zabrała  mieszkanka gminy Nowe Miasto  nad Pilicą.  /cyt./  Pani  dyrektor,  w imieniu
mieszkańców,  w  imieniu  pacjentów  chciałam zadać  Pani  podstawowe  pytanie.  Jaka  była
przyczyna Pani decyzji o nieprzedłużeniu kontraktu Panu marszałkowi Karczewskiemu, bo
wszyscy wiemy, że jest to osoba wybitna, jeżeli chodzi o chirurga. Jest to człowiek zasłużony
dla  Nowego  Miasta.  Przepracował  40  lat.  Moi  rodzicie  mieli  taką  okazję  leżeć  na  tym
oddziale  i  nie  powiem  złego  słowa,  była  wspaniała  opieka.  Jest  to  jeden  z  najlepszych
oddziałów naszego szpitala i raptem dowiadujemy się, że ta wybitna jednostka tego szpitala
straciła pracę. Jest to dla nas wszystkich oburzające. Nie chcemy słuchać plotek. W związku z
tym bardzo proszę o motywy Pani działania. Dlaczego tak się stało? 

Przewodniczący Rady powiedział, że jeśli Pani czuje się na siłach odpowiedzieć jako dyrektor
SP ZOZ, bardzo proszę o wyjaśnienie wątpliwości i rozwianie obaw naszych mieszkańców.
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Radna Barbara Gąsiorowska udzieliła odpowiedzi jako dyrektor SP ZOZ w Nowym Mieście
nad Pilicą. /cyt./ Po pierwsze wyjaśnię Panie Przewodniczący, prowadzi Pan sesję zgodnie z
prawem,  bo  cały  czas  potwierdza  Pan,  że  zgodnie  z  prawem.  Kiedy  spytałam  się  Pana
Burmistrza,  dlaczego  nie  wykorzystuje  urlopu  i  ten  jego  niewykorzystany  urlop  będzie
kosztował ponad 100 tysięcy i tyle mniej więcej zgarnie na koniec kadencji, Pan powiedział,
że nie ma tego w programie i nie wolno zadawać takich pytań. Ja też tu czytam program i
naprawdę takiego punktu nie widzę odnośnie szpitala. Gdyby był taki program, to bym sobie
przygotowała  dokumenty  i  bym  przyniosła  te  dokumenty  i  mogłabym  Państwu  coś
powiedzieć. Więc takie dla mnie jest dziwne, że Pan tu akurat jednym nie udziela głosu, a
wprowadza coś  i  wszystkim udziela  głosu dla  mnie z  zaskoczenia,  bo gdybym wiedziała
wcześniej, to naprawdę bym pewne rzeczy przygotowała.  Nie wiem, czy mam mówić dalej,
odpowiedzieć na pytanie, czy też nie?
Poproszono o odpowiedź. Pani dyrektor SP ZOZ kontynuowała swoja wypowiedź. /cyt./ To,
proszę  Państwa,  Więc  nie  było  żadnej  obrony.  Doktor,  honorowy  człowiek,  odszedł  z
honorem. Poszedł, na początku miał iść do Mogielnicy. Później akurat trafiła się praca w
Radomiu,  ale  odszedł  z  honorem.  Nie  walczył,  nie  napuszczał  ludzi,  nie  mówił  różnych
rzeczy. Po prostu to był honorowy człowiek.  I proszę Państwa, w tym momencie jest taka
sytuacja. Pan doktor Karczewski ma jeszcze podpisaną umowę na wolontariat, może działać
jeszcze szpitalu, nie ma problemów, tylko że no, w tym momencie skończyła się umowa,
umowa jest zakończona, my chcemy pozyskać nowych lekarzy i może to, co powiem, bardzo
może  nieładnie  będzie  brzmiało,  ale  proszę  Państwa,  gdzie  dajemy  ogłoszenia  odnośnie
przyjęcia nowych lekarzy, zapraszam do Nowego Miasta. Są różne komentarze i myślę, że
dopóki Pan Karczewski będzie pracował żaden młody lekarz, żaden rezydent nie przyjdzie do
nas. Dlatego też musimy pozyskać nowych. Była taka sytuacja, że akurat dwóch lekarzy z
oddziału chirurgii zachorowało jednocześnie. I, proszę Państwa, nie mamy lekarzy, nie mamy
obsady. Jeżeli nie pozyskamy nowych lekarzy na umowę o pracę, tylko na kontrakcie, po
prostu  może  ten  oddział  nie  funkcjonować.  To  jest  wszystko  po  to,  żeby  ten  szpital  się
rozwijał, a się rozwija. Kiedy przyszłam do szpitala, zastałam tragiczną sytuację 19,5 miliona
zadłużenia. Nie było 200 złotych, żeby kupić deskę do prasowania pani, która się garbiła nad
stołem. Kiedy lekarzom wypłacali dwa, trzy miesiące z opóźnieniem, kiedy nie było na nic
pieniędzy, staramy się jakoś funkcjonować. Okres pandemii przerwał, jak gdyby możliwości
nasze, żebyśmy coś mogli zrobić. Byliśmy trzy razy szpitalem covidowym. Przekształcaliśmy
się,  brakowało  różnych  rzeczy,  załatwialiśmy  różne  rzeczy,  tyle  stresu,  tyle  zdrowia
straciliśmy. Wszyscy, wszyscy pracownicy, bo każdy był zaangażowany. Teraz już pandemia
się kończy. Wracamy do normalności, zaczynamy funkcjonować. Jest poradnia endoskopowa,
która działa. Przyjeżdża lekarz, który robi kolonoskopię, gastroskopię. Będziemy mieli teraz
nową  poradnię  urologiczną,  trzy  razy  w  tygodniu  urolog  będzie  przyjeżdżał.  Przyjdzie
internista do POZ. Przyjdzie teraz już w sobotę zaczyna nowy kardiolog. Tak że spróbujemy,
żeby jak najwięcej lekarzy pozyskać, żeby ten szpital działał i się rozbudowywał. Musimy też
rozszerzyć internę,
ponieważ na internie jest cały czas pełne obłożenie. Brakuje miejsc. Ludzie dzwonią, bo nie
mogą dostać się na internę. Różne mówią rzeczy i wyrażają różne opinie. Dlatego też musimy
coś  zrobić,  żeby  po  prostu  ta  interna  była  poszerzona.  Też  mam obiecane,  że  od  jesieni
przyjdą  nowi  lekarze  interniści,  dlatego  też  staramy  się,  żeby  pozyskać  nowych  lekarzy.
Musimy pozyskiwać nowych lekarzy, żeby ten szpital działał. Dziękuję. 
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  /cyt./Ja  rozumiem,  że  ta  odpowiedź  dla  mnie
przynajmniej była nie na temat, ale to pozostawiam Państwu ocenie.

Kolejno  głos  zabrała  Pani  Iwona Koper  chirurg  SP ZOZ Nowe Miasto  nad  Pilicą.  /cyt./
Ogromny żal i ogromna szkoda, Pani dyrektor, dlatego, że nie zastąpi się takiego człowieka
młodym lekarzem. W medycynie, w oddziałach chirurgicznych zwłaszcza musi być gradacja,
musi być ten starszy, musi być ten starszy, musi być ten młodszy, musi być ten średni. To nie
może być tak, że będą sami młodzi. Ci młodzi, być może nie chcą przyjść, ale trzeba się też
liczyć z tym, że ci  młodzi,  którzy przyjdą,  ich nie będzie,  bo oni będą się szkolić nie  w
naszym  szpitalu.  Więc  zastąpienie  tak  doświadczonego  i  tak  życzliwego  i  w  sumie
pomocnego człowieka, jakim jest doktor Karczewski, jest naprawdę dla mnie dziwne. Pani
dyrektor wspomniała o pandemii. Właśnie w czasie pandemii Pan doktor Karczewski bardzo
dużo dyżurował, bardzo dużo dyżurował. Nie bał się, nie bał się i był, więc pomocny jest w
każdej chwili. Jeśli tylko mógł, nam kolegom, jak również pacjentom, ponieważ ułatwiał nam
załatwianie najróżniejszych rzeczy w większych szpitalach, gdzie to jest naprawdę bardzo,
bardzo trudne czasami. Więc ogromna szkoda. Myślę, że powinno się to jeszcze przemyśleć,
Pani dyrektor, naprawdę. I zakopać te topory polityczne w kwestii zdrowia. Nas uczy się, że
powinniśmy nie zwracać uwagi jako lekarze na poglądy polityczne religijne, rasowe i wiele
innych rzeczy, tylko traktować człowieka jako człowieka. Więc wydaje mi się, że u góry czy
zarządcy zarówno w starostwach, w gminach, czy dyrektorzy szpitali również powinni tak
podchodzić. Dzisiaj żegnaliśmy wieloletniego, 41 lat, człowieka, który przepracował, tak jak
liczyłam, tutaj w Nowym Mieście nad Pilicą, przeżył różne zawirowania polityczne i był, był
do końca, kiedy mógł, dlatego, że był doświadczony, życzliwy i takim samym człowiekiem
jest
Pan doktor Karczewski, w moim mniemaniu, zresztą nie tylko moim, ale również wszystkich,
jak rozmawiamy, więc może warto byłoby to jeszcze raz przemyśleć. Oklaski z sali.

Głos  zabrał  Pan  Andrzej  Socha  chirurg  SP  ZOZ  Nowe  Miasto  nad  Pilicą.  /cyt./Jako
przedstawiciel Kadry Lekarskiej Oddziału Chirurgicznego chcę powiedzieć, że czasach, kiedy
był  dyrektorem  dr  Skura,  miał  taki  zwyczaj,  że  co  jakiś  czas  organizował  zebrania
pracowników w celach  konsultacji,  informacji,  wymiany poglądów na  różne  tam bieżące
sprawy  szpitala.  Można  było  się  wypowiedzieć  i  skonfrontować  swoje  stanowisko.  W
przypadku  doktora  Karczewskiego  Pani  dyrektor  podjęła  decyzję  autorytatywnie,  bez
konsultacji z kadrą chirurgiczną. W dobie dzisiejszej, gdzie dyrektor każdego szpitala dba,
poszukuje, dzwoni indywidualnie do innych ośrodków, indywidualnie do lekarzy specjalistów
po to, żeby ich pozyskać z tamtego szpitala do swojego, pozbywanie się tak cennego i tak, z
takim dorobkiem i tak kompetentnego specjalisty z naszego oddziału uważam za karygodne.
Moim  zdaniem  godzi  to  w  nadrzędne  dbałość  dyrektora  o  dobro  placówki  i  jej
funkcjonowaniem. Pan doktor Karczewski przepracował tak dużo lat w Nowym Mieście i tak
wrósł w nasze środowisko, wniosło wiele dobra dla pacjentów z naszego rejonu, a poza tym
ma nieformalne kontakty, bardzo szerokie, z których bardzo często korzystamy. Tak naprawdę
czuwa pod telefonem przez cały czas, bo kiedy tylko mam potrzeby do niego zadzwonić z
taką  sprawą  zawsze  reaguje,  odpowiada  i  pomaga.  Dlatego  uważam,  że  decyzja  o
przedłużeniu umowy Panu doktorowi Karczewskiemu jest nie do przyjęcia. Absolutnie, godzi
to jak  nóż w plecy w oddział  chirurgiczny.  Z dnia  na dzień  zostaliśmy postawieni  przed
faktem, gdzie musieliśmy rozparcelować między sobą dyżury. I to zawsze się dzieje na takiej
zasadzie, a bo weźmiesz jeszcze jeden, weźmiesz jeszcze drugi, ktoś tam jeszcze weźmie i
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jakoś to jedzie i ta granica, do której się zbliżamy jest coraz dalej i coraz dalej, i coraz więcej
się od nas wymaga. Uważam, że to nie jest tędy droga. Absolutnie chciałam wyrazić swoje
zaniepokojenie i wielką obawę o dalsze działanie oddziału chirurgicznego w takiej sytuacji.
Dziękuję. Oklaski z sali.

Pani dyrektor Barbara Gąsiorowska powiedziała, że /cyt./ ale u nas średnia wieku chirurgów
to jest tak 62-63 lata mniej więcej. Jeżeli nie przyjdą nowi i nie będą tutaj wdrażać się, bo
wiadomo, nowy po rezydenturze musi się jeszcze troszeczkę nauczyć, więc jak nie będzie
wdrażany, to się okaże, że za dwa, trzy lata, jeżeli, odpukać, coś by się stało, co nie życzę
nikomu, to u nas okazuje się, że oddział leży, po prostu nie ma lekarzy. Muszą być nowi
lekarze. Jak mają przyjść lekarze, jeżeli w tym momencie nie ma dużo chorych. Po prostu
musimy pozyskać młodych lekarzy ci którzy są obecni, aby wdrożyli ich nauczyli. Tak jak
zmarły  obecnie  dzisiaj  pochowany  śp.  Kazimierz  Sobkiewicz,  który  uczył,  był  dobrym,
wspaniałym  nauczycielem,  uczył  i  wdrażał  młodych  lekarzy,  opiekował  się  nimi.  I  my
musimy postawić też na młodych. Kadra nasza się starzeje, więc my musimy też pozyskać
młodych. Nie możemy bazować cały czas na osobach mających ponad 60 lat. Ja zdaję sprawę,
Państwo sobie zdajecie sprawę, że internista może mieć 70 lat, może przyjmować. Natomiast
chirurg w momencie, kiedy zaczną się trząść ręce już nie może operować, więc musimy po
prostu  bazować  też  na  nowych  podjęciach którzy  będą  sprawni  i  którzy  będą  się  nami
opiekować i będą dbać o nasze zdrowie.

Pan dr. Socha odpowiedział Pani dyrektor i zapytał, kiedy Pani dyrektor widziała drżące ręce
doktora Karczewskiego przy operacji - pierwsze, a następne to stwierdzenie takie, że nic nie
stoi  na  przeszkodzie,  żeby  w  czasie,  kiedy  Pan  doktor  Karczewski  będzie  zatrudniony,
dokooptować  do  naszego  oddziału  kolejnych  lekarzy  jako  taką  strefę  buforową,  a  nie
pozbywać się wspaniałego specjalisty. Później jest okres, nie wiadomo, dziury w grafikach i
w pracy i dopiero pozyskamy kolejnego, który dopiero będzie się uczył, a nie będzie jakimś
filarem strategicznym w oddziale. Uważam, że to nie jest dobre. Oklaski z sali. 

Następnie radny Sebastian Stolarek powiedział,  że /cyt./  przysłuchuję się tej  dyskusji  i  na
początek chciałbym Państwu powiedzieć, że po pierwsze do Pana Przewodniczącego Rady,
czyli zmienienie porządku obrad, uważam, że jest to coś bardzo nagannego, ale słuchałem
tutaj wywodu Pana doktora Sochy. Z całym szacunkiem, Panie doktorze, natomiast instytucje,
które mają dyrektora, które mają burmistrza, podejmują decyzje, na które społeczeństwo nie
ma wpływu. To dyrektor odpowiada za swoje decyzje, to Pan Burmistrz odpowiada za swoje
decyzje. Pan marszałek Stanisław Karczewski przed chwilą pokazywał, że rzeczywiście ma
potencjał w pozyskiwaniu środków dla Nowego Miasta. Cieszę się, że, Panie marszałku, po
wielu latach,  gdzie jest Pan związany z polityką,  a przez ostatnie 8 lat,  gdzie jest Pan na
szczytach władzy obecnej, która sprawuje rządy w naszym kraju, wreszcie udało się Panu
skierować tak duży strumień pieniędzy do naszej gminy, że te obietnice, które lata temu były
odnośnie i miasteczka filmowego...Panie senatorze, uważam, że wspaniale będzie, jeżeli Pan
skupi w tej chwili całą swoją energię na działaniach politycznych i przez najbliższe lata ten
strumień  pieniędzy,  który  w  tym  roku  w  tak  olbrzymiej  ilości  został  do  naszej  gminy
skierowany,  będzie  kierowany również  w latach  kolejnych.  Proszę  Państwa,  wracając  do,
ponieważ od Pani dyrektor przed chwilą dowiedziałem się, no wygasła umowa, tak, Panu
doktorowi.  No i  w momencie,  gdy ta  umowa wygasa,  no  to  czy  ją  przedłużyć,  czy  nie,
szukajmy,  ja  wiem,  że Pan doktor  Socha jest  wspaniałym chirurgiem i  Pan będzie mógł,
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myślę, że godnie zastąpić Pana marszałka, Pana doktora Karczewskiego. No chyba, że Pan
doktor Karczewski powie tak, chcę być doktorem, pracować tutaj i tu skupić swoje działania i
rezygnuję z polityki, wtedy będziemy mieli człowieka, który... No ale, proszę Państwa, no tak
to  wygląda  nie  można  się  rozdwoić.  Dzisiaj  mamy tzw.  polowanie  na  czarownice.  Ja  to
przeżyłem w ostatnim czasie,  też  pełnię  dość  eksponowaną funkcję.  Też  zarządzam dość
dużą,
można powiedzieć, wręcz korporacją, jaka jest ta spółdzielnia mieszkaniowa i muszę dbać o
dobro mieszkańców. I też nagle okazuje się, że jest wiele osób niezadowolonych. Tylko to,
wiele osób niezadowolonych, to się okazuje, że to jest garstka 10 do 12 procent. Reszta osób
mówi ok, widzimy, że wszystko idzie w dobrym kierunku. Dzisiaj rozmawiamy o szpitalu,
rozmawiamy o tym, że ten szpital, patrząc przez pryzmat ostatnich kilku lat, on się rozwija,
on  jest  doposażony,  brakuje  lekarzy  rzeczywiście,  ale  w  każdych  oddziałach.  Natomiast
Pan....Już nawet nie wiem, czy do Pana Karczewskiego mam zwracać się, Panie doktorze, czy
Panie senatorze, czy Panie marszałku, bo gdzieś należałoby rozdzielić to, kim tak naprawdę
chcę być,
czy  chcę  być  lekarzem i  tak  jak  rozmawialiśmy dzisiaj  i  spotkaliśmy się  na  pożegnaniu
świętej  pamięci  doktora  Kazimierza  Sobkiewicza,  który  był  lekarzem  24  na  dobę.  Nie
rozmieniał  się,  po  prostu  chciał  pomagać  ludziom leczyć.  Był  wspaniałym człowiekiem,
wspaniałym chirurgiem. Dzisiaj stoicie w obronie Pana Karczewskiego, tylko że uważam, że
to  nie  jest,  sesja  rady  miasta  to  nie  jest  miejsce  na  to,  aby  stawać  i  wypowiadać  się  w
kwestiach generalnie personalnych, dlatego że jeszcze raz, Pan Burmistrz zwalniał również
swoich  pracowników,  nie  przedłużał  z  nimi  umowy  i  to  byli  naprawdę  też  wartościowi
pracownicy i nikt nie przyszedł i nie walczył i nie mówił: Proszę Pana, ale dlaczego Pan tą
osobę zwolnił?  Nie,  to była Pana decyzja i  uważam, że to,  co dziś,  czego dzisiaj  jestem
świadkiem, proszę Państwa, jest nie na miejscu. Dziękuję.

Pan dr. Andrzej Socha powiedział odnośnie tego rozwijania się naszego szpitala, to powiem
tak rozwinęła się ginekologia z położnictwem. Teraz jest w trakcie rozwijania dziecięcy, a
chirurgia jest w poczekalni, także dziękuję. Oklaski z sali. 

Przewodniczący Rady powiedział staram się wyznawać zasadę, mówię to ad vocem kolegi
radnego Stolarka, że jak się na czymś nie znam, to nie zabieram głosu. I tak ja staram się
zachowywać. Natomiast Państwo oceńcie sami. Oklaski z sali. 

Głos zabrał Senator RP Stanisław Karczewski. /cyt./ Bardzo źle czuję tutaj i w przenośni, i
dosłownie,  i  boję  się  o  swoje  zdrowie.  I  chciałbym  opuścić  salę,  bo  muszę  Państwu
powiedzieć,
że jak słucham Pana Stolarka, to naprawdę tętno zwiększa mi się to do 120 i ciśnienie pewno
rośnie. I naprawdę ja już w tej chwili na tyle źle czuję się, że muszę wyjść, ale nim wyjdę, to
kilka słów powiem. Panie Stolarek, Rada Miasta jest forum do dyskusji, do debaty. My tutaj
rozmawiamy  na  różne  tematy.  Pan  tego  doświadczał.  Ja  dziękuję  Państwu,  że  się
wypowiadacie
pozytywnie  o  mnie,  że  mnie  wspieracie.  Bardzo  dziękuję  za  to.  Już  Panią  Gąsiorowska
zapewniam, że nikt nikogo nie namawiał do tego. Jestem zaskoczony, bo byłem zaproszony
na tą sesję po to, żeby podpisać te umowy, zrobić z Państwem, porozmawiać z Państwem i
cieszyć się środkami, które wpływają do nas. Ja jestem w trudnej sytuacji. Nie ukrywam, że
powiem Państwu, że niezwykle to przeżyłem. Powiem Państwu tak, że w pewnych badaniach
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psychologicznych określa się utratę pracy bardziej stresogenną jak od stracenia bliskiej osoby.
Więc  to  jest  przeżycie  duże.  I  ja  dziękuję  Panu  Przewodniczącemu,  i  Państwu za  to,  że
rozmawiacie z troską o szpitalu, z troską, nie chodzi o mnie, o moją osobę, bo ja będę dalej
wspierał Państwa i jak Andrzej Socha do mnie zadzwoni, to na pewno odbiór i na pewno będę
pomagał i to, Andrzeju, masz zagwarantowane, bez względu na to, czy zadzwonisz Ty, czy
ktokolwiek inny, wielu osobom tu pomogłem. I boli mnie to, jeśli ktoś wypowiada się o tym,
jaką drogą mam pójść, czy mam iść drogą polityczną, czy zawodową. To jest bardzo bolesne,
ja nikomu nie wytyczam dróg rozwoju intelektualnego, czy drogi zawodowej, bo każdy jest
Panem swojego życia i każdy o tym decyduje. Ja czułem się dobrze w roli chirurga i polityka
i tak sobie, tak traktowałem ostatnie lata. Czując się potrzebnym i w polityce i czując się
potrzebnym tu. Rozumiem, że nie jestem potrzebny, bo w podtekście jestem za stary, albo
lekarze wystraszam, którzy mają tutaj przyjść. Ja życzę Pani dyrektor powodzenia. Bardzo mi
zależy na tym szpitalu. Z niepokojem patrzę, w jakim kierunku idzie ten szpital, bo jednak to
są fakty. Mieliśmy cztery lata temu cztery oddziały, a w tej chwili mamy dwa oddziały i to też
zagrożone w jakimś tam sensie. To mnie bardzo boli, bo ja tutaj 42 lata przepracowałem w
tym szpitalu,  straciłem swoje zdrowie,  w tym szpitalu zostawiłem ponad połowę swojego
życia, mieszkałem bardzo blisko i byłem na każde wezwanie przez 24 godziny na dobę. To
mogę Państwa zapewnić o tym i bez względu na porę dnia, zmęczenie czy samopoczucie, tam
byłem. Szkoda, że nie porozmawialiśmy, bo jeśli za dużo ja miałem tych dyżurów, mogłem
mieć jeden, mogłem w ogóle nie dyżurować. Natomiast poczułem się tak, jak to napisał jeden
z internautów,
wyrzucany ze szpitala. Tak się poczułem. Niepotrzebny, za stary, trzęsącymi się rękoma. Tak
to  w tej  chwili  odbieram.  Na  pewno  w tej  chwili  nie  wrócę.  Nawet  jeśli  Państwo  tutaj
przekonacie Panią  dyrektor.  Ja  mam swój honor i  na pewno nie  wrócę.  Wrócę w jakimś
momencie pewno
tak, ale w innej sytuacji. Teraz nie wrócę. Podjąłem już taką decyzję, że nie wrócę. Pracuję
zawodem, bo kocham swój zawód. Kocham pracę z pacjentem, kocham, jak mogę komuś
pomóc i tak będę to robił, w innym miejscu po prostu. Nie tu, nie w tym mieście, które też
kocham, w Nowym Mieście nad Pilicą, tylko gdzie indziej. Jest mi przykro, ale trudno. Takie
są realia. Co się tyczy, muszę się odnieść do wypowiedzi Pana Stolarka. Myślałem, że Pan
bardziej  rozsądnie  i  wnikliwie  analizuje  to,  co  się  dzieje.  Ja  w  poprzedniej  kadencji,  tej
czteroletniej,  ta  endoskopia,  która w tej  chwili  jest  tak wykorzystywana,  no to tu  została
zakupiona z mojej inicjatywy z rezerwy budżetowej, była Pani Premier Beata Szydło wtedy,
byłem jej niezwykle wdzięczny, mamy z tej puli rentgen, ten rentgen, który robi tysiące badań
rocznie,  to  właśnie  został  zakupiony  z  dodatkowych  środków  pochodzących  z  budżetu
państwa. Rentgen, endoskopia, USG, łóżka wszystkie zostały wymienione, więc tych trochę
inwestycje było. Ja tutaj nie mówię, że zrobiłem wszystko, co mogłem zrobić. Pewno można
było więcej,
chciałbym bardzo więcej, ale tyle zrobiłem, ile mogłem. W tej chwili pomijając ten spór, jaki
jest,  no i  tą  sytuację,  w dalszym ciągu będę zabiegał  o  pieniądze  i  te  pieniądze,  o  które
starostwo napisało wniosek, będą na salę operacyjną. Mam nadzieję, że ją się dokończy i blok
operacyjny też będzie takim magnesem do lekarzy, bo tych lekarzy faktycznie potrzeba więcej
w Nowym Mieście,  o nich trzeba zabiegać i jeśli jestem tutaj  przeszkodą do zatrudnienia
lekarzy, no to oczywiście się wycofam, ani nie będę prosić, ani nie będę zabiegać o to, aby
wrócić tu do pracy. Powiem Państwu, że rozmawiałem ze starostą, ale nic nie mówiłem na
temat pracy, bo od tego momentu, kiedy usłyszałem od Pani dyrektor, że nie, bo nie, no to
trudno, to powiedziałem trudno, tak musi być. Są sytuacje, z którymi trzeba się pogodzić. Czy
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ja jestem za stary do pracy? To na pewno po dyżurze kiedyś, mogłem mieć trzy dyżury i
mogłem nie wypoczywać. W tej chwili po jednym dyżurze musiałem odsypiać i odpoczywać.
To jest normalne. Organizm jednak w miarę upływu lat wyczerpuje swoje możliwości. Ze
szpitalem  się  pożegnałem.  Wszystkim  pracownikom  bardzo  serdecznie  dziękuję  za  lata
współpracy,  pracy,  wielkiego  zaangażowania  Państwa.  Inaczej  wygląda  praca  lekarzy,
pielęgniarek  z  bliska,  a  inaczej  z  fotela  dyrektora.  I  nie  mówię  tego  złośliwie  do  Pani
dyrektor, tylko mówię to do siebie, bo jak byłem dyrektorem, to miałem inną percepcję, inny
pogląd. Natomiast pracując z pielęgniarkami i z lekarzami inaczej tą pracę się ocenia, inaczej
się ją docenia. Dziękuję za te lata, 42 lata pracy.
Ja, pozwólcie Państwo, że szanując Państwa, ale szanując również moje zdrowie, dłużej nie
będę brał  udziału  w tej  dyskusji.  Chcę  Państwa zapewnić,  Andrzeja,  kolegów,  koleżanki,
panie pielęgniarki, wszystkich pracujących, że jeżeli będę gdziekolwiek potrzebny, będziecie
mieli Państwo jakąś prośbę, zawsze będę starał się ją zrealizować. Na szczęście ten projekt,
projekt inwestycji w salę operacyjną jest już, ja bardzo wnikliwie śledzę, codziennie dzwonię.
W tej chwili jest w Ministerstwie Rozwoju, od wojewody wyszedł. Bardzo długo dochodził
do Pana
wojewody po kilku poprawkach. No ale to już zostawmy. Jest w trakcie. Chciałbym, żeby ta
inwestycja  była  zrealizowana.  Mam  nadzieję,  że  niebawem  będzie  można  cieszyć  się
podpisaniem umowy i realizowaniem remontu. Tu jest potrzebny remont czy dokończenie tej
sali operacyjnej. Szkoda, że nie było dialogu. W tej chwili są emocje. Gdyby był dialog, nie
byłoby emocji.  Gdyby Pani dyrektor mnie zaprosiła i powiedziała, że, jesteśmy na ty, ale
powiedziała do mnie Panie senatorze, niech Pan będzie senatorem, ja Pana tu nie chcę, to ja
bym się nawet nie ubiegał, nie pisał podania. Potrzeba odrobina dobrej woli, odrobina dobrej
chęci, żeby przeprowadzić jedną rozmowę krótką, nawet telefonicznie, ale coś powiedzieć. A
nie, bo nie. To dla mnie niezwykle niezwykłe, bardzo przykre. Tak się spraw nie załatwia,
jeśli  cokolwiek chcemy załatwić,  jeśli  cokolwiek chcemy zrobić,  potrzebna jest  rozmowa,
dialog,  szacunek  do  drugiego  człowieka,  szacunek  do  drugiego  człowieka  i  chęć
porozumienia. Jak nie ma chęci porozumienia, to nie. Wystarczyło jeden telefon. Nie wtedy,
kiedy nie było dyżuranta
w pierwszy dzień świąt Bożego Narodzenia, kiedy miałem dyżur w szpitalu i załatwiałem
cały  NPR  i  następnego  dnia  musiałem  cały  dzień  odespać,  cały  dzień  odespałem.  Pani
dyrektor  mnie  wtedy  prosiła.  Nie  było  mowy.  Absolutnie  tak.  Były  takie  dyżury,  kiedy
dyżurowałem i tu, i tu, bo Pani nie miała. Ja też dyżurowałem, podpierałem się nosem, a
następnego dnia ledwo co żyłem. Ale ponieważ chcę żyć dalej,  opuszczam salę. Dziękuję
bardzo. 
Oklaski z sali. Dziękujemy! Dziękujemy!

Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady dr. n. med. Elżbieta Zaraś./cyt./. Wspomniała Pani
dyrektor  o  dyrektorze  Skurze.  Pani  dyrektor  Skura  był  dyrektorem,  a    nie  lekarzem,  a
wiadomo, że dyrektorem się bywa. Lekarzem jest się całe życie, dopóki człowiek ma siły do
pracy i zdrowy rozum. Więc poza tym Pan dyrektor Skura wziął sowite odszkodowanie za to,
że wcześniej został z nim rozwiązany kontrakt. To był kontrakt. Natomiast, jeśli chodzi o
Pana  doktora  Karczewskiego,  ja  powiem Państwu,  że  mnie  jest  bardzo  smutno  i  jestem
cholernie zniesmaczona tą sytuacją. Dlatego że jest to człowiek, który przyszedł tutaj na staż,
pokochał  to  miasto,  pokochał  ten  szpital.  Tutaj  mieszkał  42 lata.  Jak sam mówił,  ciężko
pracował, szkolił młodych lekarzy, nowych chirurgów. I na koniec, bez słowa jakiejkolwiek
rozmowy,  bez  słowa  podziękowania  zostaje  wyrzucony  jak  śmieć  do  kosza.  To  mnie
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zniesmacza  i  to  jest  dla  mnie  sytuacja  absolutnie  nie  do  przyjęcia.  I  trzeba  mieć  trochę
kultury,  empatii  i  trzeba z ludźmi umieć rozmawiać.  To po pierwsze.  Oklaski z  sali  -  Po
drugie młodzi lekarze nie nauczą się z powietrza. Wiedzy nie zdobędą z powietrza, czy z
książek. Pani nie zna medycyny, więc nie wie o tym, że młodych lekarzy uczą mistrzowie,
mają swoich mistrzów. Ja rozumiem, trzeba odmładzać itd. Przyjąć jednego, czy dwóch na
jakiś tam zasadach, czy wolontariat, kontraktu, czy umowy zlecenie. Nie wiem jakie tam Pani
preferuje te formy, ale mistrzowie muszą też zostać i nauczyć czegoś tych młodych. Ja nie
chcę być operowana przez młodego chirurga.  Nie dlatego, że uważam, że on nie ma żadnej
wiedzy, ale ja poddam się operacji, jeśli to ten chirurg młody będzie operował to pod okiem
doświadczonego obok lekarza, bo to chodzi o zdrowie i życie. [brawa] Poza tym chcę jeszcze
jedno  powiedzieć  czego  mi  będzie  brakowało,  ilekroć  miałam  sytuację,  że  potrzeba  dla
pacjenta,  jak  to  się  brzydko  mówi  kolokwialnie,  załatwić  jakieś  tam w dobrym ośrodku
miejsce, bo to jest sytuacja jakaś nagląca. Nigdy Pan doktor Karczewski tego nie odmówił.
Powiem Państwu przykład z poprzedniego tygodnia. Pacjent po fonoskopii miał praktycznie
zamknięte  światło  jelita w badaniu histopatologicznym Aden carcinoma.  Człowiek ze wsi
odległej. Wiadomo, że on nie znajdzie sobie jakiejś pomocy. Zadzwoniłam do Pana doktora.
Mówię: Panie doktorze, trzeba temu człowiekowi pomóc. Za trzy godziny miałam telefon i
odpowiedź,  że  jest  umówiona  konsultacja  w  Instytucie  Onkologii  u  Pana  profesora
Rutkowskiego na tą i taką godzinę w taki i taki dzień, w takiej i takiej sali. I chory jest już w
tej  chwili  po  operacji  w  Instytucie  Onkologii  i  Pan  doktor  Karczewski  nam  nigdy  nie
odmawiał. Ja myślę, że mnóstwo ludzi, którzy byli operowani w MSW, a takich w Nowym
Mieście,  z  tego,  co  ja  mam  rozeznanie,  jest  dużo.  To  było  wszystko  pomoc  doktora
Karczewskiego i choćby z tego względu on nam się on bardzo dobrze tutaj służył i my bardzo
byśmy chcieli,  żeby on jeszcze z nami był. Tym bardziej,  że nadaje się do pracy. Doktor
Sobkiewicz zakończył pracę jak miał 80 lat.

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów p. Józefa Pokrywka zabierając głos opowiedziała o
chorobie swojego męża i o pomocy lekarskiej, którą okazał doktor Karczewski.  I uważa, że
to jest niemożliwe, żeby doktor Karczewski odszedł, że jest stary, każdy będzie stary. Takie
jest życie. Ale jest mądry i chce pomagać ludziom. A zdrowie jest najważniejsze. W imieniu
wszystkich dziękuję bardzo doktorowi Karczewskiemu za okazałe serce, za to, że tyle ludzi
wyciągnął od śmierci. Naprawdę to jest człowiek brak mi słów. Oklaski z sali. 

Głos  zabrał  mieszkaniec  p.  Mirosław  Gwiazda.  /cyt./  Proszę  Państwa,  ja  nie  jestem  ani
lekarzem,  ani  specjalistą.  Ale  jak  przysłuchuję  się  całej  tej  dyskusji,  uderzyła  mnie
niesamowita  arogancja  Pana  Stolarka,  no  i  Pani  Gąsiorowskiej,  która  całkowicie
zlekceważyła  i  mieszkańców,  i  chorych,  i  całe  to  zgromadzenie  tutaj  nie  dając  żadnej
odpowiedzi. Natomiast Pan Stolarek, to jest dramat, co Pan mówi. Pan tu proponuje jakiś
totalitaryzm, bo jak Pan mówi, że dyrektor ma prawo do wszystkiego. Burmistrz ma prawo do
wszystkiego. Ma prawo, tylko gdzie jest sumienie? Ja teraz właśnie do sumienia chciałem
zaapelować. Bo tu na tej sali w zasadzie wszyscy są wierzący i do kościoła chyba wszyscy
chodzą. Więc jeżeli dalej chcecie Państwo propagować taką politykę nienawiści, zawiści bez
powodu, to może należałoby się wypisać z Kościoła i dopiero potem działać w tym kierunku.
Wtedy byście byli usprawiedliwieni. A wracając do doktora Karczewskiego, nie miałem za
wiele styczności z tym Panem, jeżeli  chodzi o zdrowotne,  ale zawsze postrzegałem go za
człowieka spokojnego, dostępnego i zrównoważonego.  A jeżeli chodzi o lekarzach właśnie,
Pani  Gąsiorowska mówi o  młodych  lekarzach,  tylko  właśnie  kto  ich  będzie  uczył,  jeżeli
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pozbędziemy  się  nauczycieli,  mistrzów  w  sztuce  danej,  czy  to  będzie  medycyna,  czy
jakikolwiek inny zawód, to skąd się młodzi mają uczyć?  Od czego? Z książki, z telewizji?
Jeżeli ktoś im nie pokaże tego naocznie,
to się nie nauczy nigdy. Tak że radzę się zastanowić nad swoim postępowaniem w swoim
sumieniu, bo to jest dramat, co Państwo obydwoje przedstawiacie. Dziękuję. Oklaski z sali. 

Głos  zabrała  Pani  Barbara  Gąsiorowska dyrektor  SP ZOZ Nowe Miasto.  /cyt./  Szanowni
Państwo,  ja  wiem, że tutaj  niewiele  mogę powiedzieć,  ponieważ tutaj  wszyscy są prawie
członkami czy sympatykami PiS-u, więc tutaj to jest takie bardziej... Tu jest bardziej nagonka
na mnie niż coś innego. Ale, proszę Państwa, tak jak powiedziałam, lekarze młodzi muszą się
uczyć. Zgadza się. Państwo też potwierdzacie. Muszą się uczyć, muszą się uczyć u mistrzów,
u  starszych  osób.  Muszą  wejść  na  teren  tego  szpitala.  Więc  obecni  lekarze,  którzy  u  na
pracują,  muszą  nauczyć  tych  młodych.  Proszę  Państwa,  jeżeli  chodzi  o  ginekologię  i
położniczy  oddział,  to  miała  wejść  ustawa,  że  jeżeli  będzie  mniej  niż  400  porodów,  to
oddziały mają być z urzędu zamknięte i lekarze ginekolodzy to powtarzali, co to będzie, bo u
nas tylko 181 porodów w ciągu roku. To nie moja wina, że kobiety nie chciały tu rodzić. To
nie moja wina, że kobiety
nie  przychodziły  tu  na  różne  jakieś  operacje  ginekologiczne.  Nie  raz  na  oddziale
ginekologicznym  nie  było  żadnej  osoby,  4  ginekologów,  położna,  pielęgniarka,  salowa.
Natomiast na położniczym nie było. Na ginekologii nie było. Przeszłam się, nie ma nikogo.
Albo jedna osoba leżała, albo jedna osoba urodziła. Natomiast wszystkie osoby były gotowe
do pracy. Taki oddział przynosił ponad 2 miliony straty. Nie wiem, ja wiem, że ja też bym
chciała. Niech będą wszystkie oddziały niech będzie neurologia, niech będzie inne oddziały,
wszystkie oddziały są potrzebne, bo kiedyś w życiu może będzie dla mnie potrzebny taki
oddział. Ale niestety, proszę Państwa, polityka finansowa jest taka, że musi się bilansować.
Jak się nie  bilansuje to  musi  ktoś  dołożyć.  Więc kto miał  dołożyć do nas takie  miliony?
Szpital się zadłużał. Nie wiem, proszę Państwa, może Państwo nie byliście w mojej sytuacji,
ale  nie  życzyłabym nikogo  być  w  takiej  sytuacji,  w  jakiej  ja  byłam,  kiedy  firma,  która
dostarczała leki dzwoni, że na przykład jak nie zapłacimy pieniędzy, to nie dadzą nam leków i
3-4 dni nie dostawaliśmy ani jednego leku.  Antybiotyki się kończyły, a tu nie ma leków, bo
nie mamy pieniędzy na koncie, żeby zapłacić. Więc do starostwa, żeby starosta pomógł, żeby
jakieś  pieniądze  przelał,  żebyśmy  leki,  no  bo  coś  się  dzieje,  przyjdzie  ktoś  i  nie  ma
antybiotyku. Przecież to jest od razu prokurator. Nie odbierali odpadów komunalnych, nie
dawali różnych płynów i tak co pewien czas, ponieważ mieliśmy niesamowite długi, musi się
wszystko  bilansować.  Niestety  Narodowy  Fundusz  nie  płaci  nie  wiadomo,  ile,  płaci  za
pacjentem.  Musi  być  człowiek,  musi  być  pacjent,  musi  być  zrealizowana  procedura,
dostaniemy pieniądze i często się zdarza, że pacjent, którego leczymy drożej kosztuje niż to,
co  my dostaniemy na  pacjenta.  Czyli  znowu jest  różnica  i  ktoś  musi  te  pieniądze  jakoś
sfinansować. Szpital nie jest przedsiębiorstwem, szpital bazuje na pieniądzach z Narodowego
Funduszu, więc to, co dostaniemy, musimy wykorzystać i musimy opłacić. Ale tych pieniędzy
jest za mało. Mamy niesamowite długi z poprzednich lat i co miesiąc są raty, które musimy
kredytu spłacać do banku, więc niby kredyt nam zmniejszył się ponad 5 milionów, ale dalej te
raty co miesiąc są takie same, więc trzeba po prostu patrzeć, żeby szpital dalej funkcjonował,
żeby nie zamknąć.
Bo ja  to  miałam wrażenie,  że ten szpital  to  jest  doprowadzony do tego,  żeby on upadł  i
wystarczyło, żeby na przykład z laboratorium ALAB, gdzie mieliśmy ponad milion złotych
zadłużenia,  żeby  przyszedł  komornik,  wziął  milion  złotych,  bo  tyle  jest  na  koncie  z
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Narodowego Funduszu. Nie płacimy pensji, każdy odchodzi. Co się zrobiło z NPL, kiedy nie
płaciliśmy, płaciliśmy co dwa, trzy miesiące pensje? Odeszli lekarze, nie było szpitala i nie
byłoby,  nie  istniał.  Więc  dlatego  też  proszę  mi  nie  mówić  o  oddziale  ginekologiczno-
położniczym, bo miała wejść ustawa, a lekarze się wystraszyli, że jeżeli wejdzie ta ustawa, to
my  będziemy  z  urzędu  zamknięci.  Zaczęli  szukać  pracy,  znaleźli  w  innych  szpitalach
większych, gdzie było więcej porodów i po prostu przeszli. Więc tutaj szpital funkcjonuje,
będzie  szpital  funkcjonował  i  mogę potwierdzić,  że  naprawdę rozwijamy się  i  na  pewno
będziemy  funkcjonować.  Jeżeli,  proszę  Państwa,  chcecie  debatować  na  temat  szpitala,
zatrudnień,  to  bardzo bym prosiła,  żebyście  i  Pan Przewodniczący  powiedział  wcześniej,
żebym mogła się przygotować do takiej debaty, bo to jest taka znienacka debata, a widzę, że
Państwo
wiedzieliście o tym, że tu jest, ponieważ przyszliście, wiedzieliście, o której godzinie będzie
taka debata. I to jest trochę nie fair, kiedy nie ma w programie w porządku obrad takiego
punktu,  Pan  wprowadza  taki  punkt  znienacka  dla  mnie,  też  nie  mogę  sobie  jakichś
dokumentów przygotować, żebym mogła się bronić, więc uważam, że to jest troszeczkę, Pan
postąpił nie w porządku i dlatego proszę, jak będzie następna taka debata, to bardzo proszę o
powiadomienie
wcześniej. Dziękuję.

Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Pietrucha.  /cyt./  Proszę  Państwa,  ja
odniosę się do wielu rzeczy zanim oddam głos Burmistrzowi. Jeśli Państwo pozwolą, byśmy
powoli kończyli ten wątek. W kwestii wyjaśnienia. Proszę Państwa, tak naprawdę i to jest
wyjaśnienie  dla  Pana  Stolarka  i  dla  Pani  Gąsiorowskiej.  Czy  jest  coś  ważniejsze  jak
mieszkańcy
miasta i gminy Nowe Miasto? Czy Państwo aspirujecie, pełnicie funkcje samorządowe. Tak
dawno  na  tej  sali  nie  było  tak  licznej  delegacji  mieszkańców  Nowego  Miasta.  Kiedy
mieszkańcy zwracają się do nas o to, że chcą zabrać głos, chcą wyrazić swoje oburzenie,
tematyka nie dotyczyła spraw personalnych. Od wielu miesięcy, prawie roku Pani Dyrektor,
nie  możemy  się  doprosić  o  Radę  Społeczną  w  szpitalu  w  Nowym  Mieście,  aby  móc
cokolwiek ustalić, bo działa to pod przykrywką epidemii. I Pani, dlatego nie uczestniczy. Nie
mamy okazji wypowiedzieć się na ten temat. Chcę Państwu zagwarantować, że bez względu
na to, jaki będzie temat, jeśli przyjdą mieszkańcy na tą salę, dopóki Burmistrzem gminy jest
Mariusz Dziuba, a my siedzimy z Panią doktor Zaraś mamy większość w radzie na tej sali
zawsze ci mieszkańcy dostaną głos w momencie, w którym oni po uzgodnieniu uznają to za
stosowne i  tak będzie.  Natomiast dobry menadżer nie musi się przygotowywać, powinien
posiadać wiedzę.
Oklaski z sali.

Pan  Burmistrz  powiedział.  /cyt./  Panie  Przewodniczący,  ja  też  tutaj  zgadzam się  z  Pana
słowami. Jestem w bardzo niekomfortowej sytuacji, bo gdybyśmy rozmawiali o wniosku Pani
Gąsiorowskiej w sprawie marszałka Karczewskiego, honorowego obywatela Nowego Miasta,
to ja bym mógł zrozumieć, ale jesteśmy w bardzo trudnej sytuacji, bo tak jak dzisiaj Pani
błądzi  w  tych  swoich  wypowiedziach,  tak  Pani  pobłądziła  w  swojej  decyzji.  O  ile  Pan
Stolarek,  którego  mogę  tutaj  parafrazować  do  wypowiedzi  w  stosunku  do  Pana
Karczewskiego, czy Pan jest politykiem, czy Pan jest lekarzem, to ja też nie wiem, czy Pan
jest prezesem, czy Pan jest tutaj, wypowiada się jako Radny, ale Pan często nie wie, o czym
Pan mówi, więc najlepiej byłoby się nie wypowiadać na ten temat. Ale to nie po raz pierwszy
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są takie Pana wypowiedzi i Pan w dalszym ciągu w tym temacie brnie. Pani Gąsiorowska,
Pani mówi, że dzisiaj Pani jest
zaskoczona, no nie wiem, jak tutaj organizować takie spotkania, bo to nie jest organizowane
z  wyprzedzeniem  kilkudniowym.  To  było  spontaniczne  wystąpienie  tych  wszystkich
mieszkańców, zarówno kadry medycznej, jak i mieszkańców. Była taka debata chyba trzy lata
temu w sprawie szpitala, gdzie Pani była zaproszona, ale Pani nie przyszła na to spotkanie.
Więc może dobrze, że jest takie spontaniczne spotkanie i wtedy wreszcie mieszkańcy mogą
zadawać  pytania  Pani  dyrektor.  Odniosę  się  do  słów Pana doktora  Sochy,  takich  lekarzy
trzeba
słuchać,  Pani  dyrektor.  Oni  mają  doświadczenie wieloletnie  w tym szpitalu.  Wszyscy ich
cenią. Natomiast Pani w ogóle z nimi nie rozmawia. Mogła Pani skonsultować tą decyzję. Nie
patrzeć politycznie, tylko patrzeć na to, co jest w naszym szpitalu, na historię Pana marszałka,
ponad 40-letnią w tym szpitalu, na wielkie zasługi dla szpitala. A ja dodam i dla miasta. Bo to
jest człowiek, który zasługuje na honorowego obywatela, a nie potraktowanie go jak śmiecia.
Pani dyrektor, dzisiaj Pani mówi, ja nie chcę mówić o względach ekonomicznych, ale Pani
sama nawiązuje. Jak to jest trudno w szpitalu. Więc po co Pani podejmowała się i startowała
na dyrektora tego szpitala? Oklaski z sali. - Skoro Pani dzisiaj, nawiązuje do tego, jak to było
źle za tamtego, za tamtego i co Pani zastała. No to Pani się chyba zorientowała, po co Pani
startowała na dyrektora? Proszę Panią, na pierwszej sesji zorganizowanej w starostwie Pani
powiedziała, że ja nie mam wizji, to Wy, Radni macie mieć wizję co do tego szpitala. I to się
szybko okazało, że Pani nie ma tej wizji co do rozwoju szpitala, w ogóle do prowadzenia
szpitala.  

Głos  z  sali  Pani  Barbary  Gąsiorowskiej  dyrektor  SP ZOZ  Nowe  Miasto.  /cyt./  To  jest
chamstwo. Pan wchodzi w niski poziom. Ja Pana nie oskarżam. Pan zwalnia też pracowników
i nie chodzimy do Pana. Ja Pana nie oczerniam i nic nie mówię na temat Pana. Więc proszę
trochę kultury. Proszę przerwać, bo to nie tak powinna być dyskusja. Po prostu Pan Burmistrz
przeszedł sam siebie. 

Dalej  kontynuował  wypowiedź  Pan  Burmistrz.  Pan  doktor  Socha  wspomniał  tutaj  o
zamknięciu  oddziałów.  Jeżeli  będziemy takie  decyzje  podejmować,  jeżeli  będziemy takie
decyzje  podejmować,  jak  w  wypadku  marszałka  Karczewskiego,  to  możemy  doczekać
zamknięcia  kolejnego oddziału.  Czy tego życzą  sobie mieszkańcy? Czy tego życzą  sobie
Radni? 

Pani Dyrektor - Nie ma ludzi niezastąpionych.

Przewodniczący Rady - Należy rozpocząć od siebie, Pani dyrektor, jak Pani słuchała uważnie,
to myślę, że trochę pokory. 

Pan Burmistrz - Dzisiaj mówiliśmy o jednym z oddziałów ginekologiczno-położniczym. Pan
doktor  jeszcze wspomniał  o  pediatrycznym, dziecięcym oddziale.  Ja  nie  będę tego wątku
rozwijał, bo to nie sesja na ten temat. Ale tak jak mówię, jeżeli będziemy postępować z takimi
zasłużonymi  lekarzami  w  ten  sposób,  to  my  stracimy  ten  szpital.  Szanowni  Państwo,
przyszedł czas Covidu. Do mnie dzwonią lekarze, którzy byli przez wojewodę skierowani do
tego szpitala
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i  mówią,  że  oni  boją  się  tu  przyjechać.  Oni  są  jeszcze  młodzi,  oni  przed  sobą  mają
perspektywy,
długie lata pracy, mają rodzinę, oni się boją tu przyjechać. Oprócz naszych lekarzy, kto tutaj
pierwszy przyjechał, żeby służyć naszym mieszkańcom?

Pani  Dyrektor  Gąsiorowska  –  do  Pana  dzwonili  lekarze,  którzy  byli  skierowani  od
Wojewody? Proszę Pana o czym Pan mówi? 

Pan  Burmistrz  -  Proszę  Państwa,  jest  to  dla  mnie  przykre,  ta  decyzja,  bo  Pan  doktor
Karczewski jest również moim serdecznym przyjacielem. Ale przede wszystkim wspaniałym
chirurgiem, wspaniałym człowiekiem, wspaniałym lekarzem. Trudno mi się pogodzić z tą
decyzją, że  to go spotkało po tylu latach pracy dla tego szpitala, dla tego środowiska, że ktoś
z naszego środowiska go tak potraktował. A na koniec odchodząc, Pan marszałek powiedział,
że jest mu przykro, ale się nie obraża i będzie dalej zabiegał o środki dla tego szpitala. To jest
wspaniała  postawa  i  klasa  rzeczywiście  tego  człowieka.  Proszę  Państwa,  w  tym szpitalu
właśnie pracują pracownicy Pani dyrektor dzięki wielu również środkom, które zapewniał
Pan i o które się starał Pan marszałek Karczewski. Dzisiaj też byliście świadkami podpisania
tych  umów.  W wielu  przypadkach  nie  udało  nam się  pozyskać  tych  środków,  żeby  Pan
marszałek, olbrzymie zasługi dla tego środowiska i dla szpitala. Natomiast to, co się stało, ta
decyzja jest  dla  mnie przygnębiająca.  Nie  mogę się  z  tym pogodzić i  przykro mi z  tego
powodu. Oklaski z sali.

Przewodniczący Rady - Mam nadzieję, że już nikogo to nie wzburzy, wręcz przeciwnie, może
zajrzy w swoje sumienie. Proszę Państwa, w nawiązaniu do tego, co powiedział Pan doktor
Socha. No ten rozwój wygląda, tak jak wygląda. Kolejny oddział zawieszony, zamknięty, nie
pracuje, nieważne, nie możemy z niego skorzystać. To jest w kontekście rozwoju placówki. Ja
powiem tak.  Do  mnie  docierają  głosy  takie,  że  jest  to  na  pewno  Państwo  zgodzą,  bo  z
Państwem rozmawiałem, że jest to zemsta za to, że pokazaliśmy dokumenty, pokazaliśmy, że
można  ten  szpital  znów  na  kilkadziesiąt  lat,  zapewnić  mu  jakąś  perspektywę.  To  jest
porozumienie, list intencyjny, który podpisaliśmy w Warszawie, więc jest pełnym Instytutem
Medycznym.  To  jest  też  przyszłość  dla  tej  placówki,  tak  potężne  zaplecze  intelektualne,
kadrowe,  sprzętowe,  o  tym  mówiliśmy,  to  jest  nic  innego  jak  zemsta.  Tak  Państwo  to
odbieracie, za to, że mamy pomysł. Ja Państwu powiem dalej,  bo już taka próba raz była
podjęta w stosunku do Pani doktor Zaraś
wiele osób i pracowało, niektóre pracują w tej placówce i wygląda to w ten sposób, że te
osoby się wręcz należy spodziewać, może będzie wyłapywać, żeby znów komuś udowadniać,
że się nie nadaje do pracy. To jest  obawa nas wszystkich.  Ja nie mówię teraz z poziomu
Przewodniczącego, tylko pacjenta, mieszkańca Nowego Miasta. Mieszkam tu od pokoleń i
moje dzieci też tutaj zostają. I to jest przerażające, bo to jest jedna bardzo przykra refleksja,
która się nasuwa. To, co zrobiła gmina, pewno zrobi jeszcze więcej i do ostatnich dni, kiedy
będziemy tutaj  kierować  ruchem,  to  będziemy  starać  się  działać.  Proces  przed  szpitalem
budził  bardzo  dużo  emocji.  Ja  się  tego  nie  wstydzę  i  nie  wstydziłem  wyrażać  głośno,
publicznie swoją opinię i przyjmuję też krytykę w stosunku do siebie. Powiedzieliśmy bardzo
wyraźnie, że protestujemy przeciwko takim, a nie innym rozwiązaniom personalnym, jeśli
chodzi  o  dyrekcję  w  szpitalu.  Proszę  Państwa,  14  października  2019  roku  na  tej  Sali
podjęliśmy  uchwałę  w  sprawie  wystąpienia  do  Zarządu  Powiatu  Grójeckiego  odwołanie
dyrektora SP ZOZ w Nowym Mieście nad Pilicą i poprawy sytuacji w SP ZOZ w Nowym
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Mieście nad Pilicą. '19 rok. To nie ma tak, że ta historia rozpoczęła się, Pani dyrektor, od 4
czerwca, kiedy Pani została w '19 roku dyrektorem. Ona trwała i będzie trwać. I na koniec
tylko jedno zdanie. Jest coś takiego, co jest bardzo często spotykane od pewnego poziomu
osób, że honorowo piszę się z przyczyn osobistych, składam rezygnację z pełnienia funkcji
takiej i takiej. Bardzo proszę, aby się
nad tym zastanowić. Dziękuję bardzo. Oklaski z sali.

Pani dyrektor Barbara Gąsiorowska- Pan Burmistrz też może się odwołać.

Przewodniczący Rady Tomasz Pietrucha - Możemy zawsze próbować odwoływać, ale póki co
może  Pani  tylko  sobie  pomarzyć  o  tym,  tak  że  tak  to  wygląda.  Natomiast  jedno  zdanie
odnośnie
kolegi  Sebastiana  Stolarka.  Znamy  się  z  Sebastianem  bardzo  wiele  lat.  W  listopadzie
wystosowaliśmy,  jeśli  Państwo nie  wiedzą,  podpisali  się  pod to  wszyscy przewodniczący
komisji, jeśli chodzi o formę dialogu z szanowaną osoba, jaką jest dr Dariusz Dziurowicz. I
dzisiaj  mam taki  transparent  dla  Pana ,,Panie Stolarek czekamy 185 dni  na to,  żeby Pan
przeprosił  Pana dr.  Dziurowicza”.  Pan miał  wyjaśniać wątpliwości,  czym Pan go obraził,
skoro zgadza się z tym większość rady, Pan dalej będzie tkwił w przekonaniu, że jest Pan
najmądrzejszy i  zna się Pan na wszystkim.  Gratuluję.  Będziemy Panu liczyć te  dni,  Pani
Radny  Stolarek,  aby  zmotywować  Pana  do  tego,  żeby  wznieść  się  na  wyżyny  i  może
przeprosić Pana doktora Dziurowicza. Proszę Państwa, oczywiście namawiamy, zostańcie z
nami, ale będziemy dalej tylko podejmować uchwały. I pewnie może jeszcze dyskutować o
innych sprawach. Dziękujemy za przybycie, za zabranie głosu, za odwagę, za to, że Wam się
chciało poświęcić czas i wypowiedzieć swoje zdanie. Zapraszamy częściej na sesje.

Pkt. f
Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Starostwa Powiatowego w Radomiu.
Projekt  uchwały  był  omawiany  na  wspólnym  posiedzeniu  Stałych  Komisji  Rady.
Przewodniczący Rady spytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
Radna  Barbara  Gąsiorowska  spytała,  czyli  przeznaczamy  6 000,00zł.  dla  Starostwa
Powiatowego w Radomiu na promocję tego starostwa, władz,  starostwa, Państwa władz i
pozostałych gmin.  Podejrzewam,  że nie  wszystkich  gmin,  tylko tam, gdzie  rządzi  PiS na
wydawanie  różnych  gazetek.  Czy  nie  lepiej  byłoby  w  powiecie  grójeckim  wydawać  i
promować tutaj w powiecie grójeckim, dlaczego my mamy płacić z naszych podatków? Bo
my wszyscy mieszkańcy płacimy, bo to z naszych podatków jest i mamy promować jeszcze
powiat  radomski,  władze  powiatu  radomskiego?  Przecież  my  nie  mamy  do  czynienia  z
władzami powiatu radomskiego. My jesteśmy w powiecie grójeckim, powinniśmy bardziej
skupić się w powiecie grójeckim. Dlaczego my mamy kogoś jeszcze promować czy płacić
nasze pieniądze, żeby władze z PiS-u mogły się promować?
Pan Burmistrz  odpowiedział,  że  /cyt./  Proszę Państwa,  kolejne  pytanie,  które  można było
zadać na komisji i dostałaby Pani odpowiedź. Natomiast jeżeli już Pani zadaje pytanie, to
szybciutko  odpowiem.  Proszę  Państwa,  byliśmy  półtora  roku  temu,  na  bardzo  dużym
spotkaniu wójtów, burmistrzów i starosty w Radomiu, byli przedstawiciele wielu, wielu gmin
z naszego byłego terenu województwa radomskiego i taka propozycja padła, żeby utworzyć
taki  portal,  który  będzie  informował  o  wydarzeniach  w  poszczególnych  gminach,  jeżeli
zaproponuje starostwo nasze grójeckie coś takiego pewnie też poprosi i pewnie też będzie
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dyskusja,  tam zapadła  decyzja  taka,  że gminy przystępują  do tej  współpracy i  większość
gmin,  trudno mi powiedzieć  które,  ale  na pewno większość gmin,  bo taka  była  dyskusja
wtedy  na  tym  spotkaniu,  zdecydowała  się  na  utworzenia  takiego  portalu  i  będą  tam
informacje podawane z poszczególnych gmin. Natomiast jest tu jeszcze jedna rzecz, bo Pani
mówi, że na pensję starosty, czy tam nie wiem kogo jeszcze Pani podkreśliła, chciałem Pani
powiedzieć, że kiedy ja się zwróciłem do... - Promowaniu PIS-u... Przepraszam, jeżeli Pani
powiedziała o pensji  i  o promowanie Pani chyba powiedziała.  Kiedy ja się zwróciłem do
starosty, proszę Państwa, z bardzo takim dla nas ważnym problemem, bo miałem bardzo dużo
mieszkańców z prośbą o to, żeby przywrócić połączenia autobusowe do Radomia. I proszę
Państwa, wtedy tłumaczyłem, że jest to kwestia porozumienia między starostami i oczywiście
porozumienia z wójtami, burmistrzami. Proszę Państwa, autobus, który jedzie do Radomia
przejeżdża  głównie  przez  nasze  starostwo,  starostwo Przysuskie  i  sama końcówka to  jest
Radom,  sama  końcówka.  I,  proszę  Państwa,  starosta  mówi,  że  właściwie  to  on  ma
komunikację, bo już od Przytyka mamy i autobusy prywatne, i mamy również podmiejskie. I
jemu  tam  nie  jest  potrzebna  ta  komunikacja.  Ja  to  doskonale  wiedziałem,  ale  on  co
powiedział? Proszę Państwa, ale ponieważ jest taka prośba mieszkańców, wola mieszkańców,
więc nie ma problemu. Ja również poproszę naszą radę w starostwie o to, żeby zagłosowała za
przyznaniem środków na przewozy autobusowe od Grójca do Radomia. Nie powiedział nie i
dokłada dużo więcej, proszę Panią, niż my na ten portal, dużo więcej. A jeżeli Pani chce się
dowiedzieć, niech Pani zapyta w starostwie dokładnie jaka to jest suma i Pani starosta chyba
przekaże. Dziękuję.

Pani Radna Gąsiorowska – z tego co słyszałam to starosta i Pani starosta byli inicjatorami
tego, że ten autobus kursuje. Dopytam.

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu przy obecnych na sali 11 radnych, za -9, przeciw
– 2, wstrzymał się – 0. Uchwalono Uchwałę Nr LXI/436/2023 w przedmiotowej sprawie.
Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 10/ do niniejszego protokołu.

Pkt. g
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  tytuł  projektu  uchwały  w  sprawie
przyjęcia ,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Pilicą w 2023 roku,,.
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady.
Przystąpiono  do  głosowania.  W głosowaniu  przy  obecnych  na  sali  11  radnych,  za  -  11,
przeciw – 0,  wstrzymał się  – 0.  Uchwalono Uchwałę Nr LXI/437/2023 w przedmiotowej
sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 11/ do niniejszego
protokołu.

Pkt. h
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  odczytał  tytuł  projektu  uchwały  w  sprawie
przyjęcia ,,Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy Nowe Miasto nad
Pilicą na lata 2023-2026,,.
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady.
Przystąpiono  do  głosowania.  W głosowaniu  przy  obecnych  na  sali  11  radnych,  za  -  11,
przeciw – 0,  wstrzymał się  – 0.  Uchwalono Uchwałę Nr LXI/438/2023 w przedmiotowej
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sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 12/ do niniejszego
protokołu.

Pkt. i
Przewodniczący Rady Miejskiej  odczytał  tytuł  projektu uchwały w sprawie  przeznaczenia
nieruchomości do sprzedaży.  
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Stałych Komisji Rady.

Radna Barbara Gąsiorowska spytała chciałabym się dowiedzieć, ponieważ mamy sprzedać
działkę między Topazem a stacją CPN-u. Jest to działka pod budowę wielorodzinną. Jaka jest
powierzchnia tej  działki?  Ponieważ tu  Pan Bogacki powiedział,  że to  jest  działka między
Topazem, ale my już jedną działkę między Topazem a tą stacją przekazaliśmy dla Społecznej
Inicjatywy  Mieszkaniowej  Łódzkie  Centrum  spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością.
Spółka, która działa, działa już chyba ze trzy lata. Dostała na rozruch 3 miliony, teraz dostała
2  1000, 00zł. Na sesji była mowa, że spółka ma pobudować trzy bloki więc tam będą trzy
bloki,  za  które  mieszkańcy  muszą  za  mieszkania  zapłacić  ponad  8  tysięcy  za  metr
kwadratowy. Więc tak ta działa spółka i ona ma budować. I teraz nagle się okazuje, że z
powrotem następna działka, która jest obok, ma być do sprzedaży pod, jak Państwo tu na
komisji  powiedzieli,  pod jakiś  tam blok wielorodzinny.  Więc  jeżeli  ta  spółka buduje  trzy
bloki, to proszę Państwa po co sprzedawać następny teren? Szkoda, żeby gmina pozbywała
się całego swojego majątku, bo widzę, że tu wszystkie te działki już niedługo będą sprzedane.
Gmina nie będzie miała żadnej działki do sprzedaży. Widzę tu następne działki są zrobione,
zmieniony był plan zagospodarowania przestrzennego pod budownictwo jednorodzinne i co
mnie  bardzo  bulwersuje,  że  jest  strefa  ekonomiczna  dla  jakiegoś  przedsiębiorcy  i  jest
podzielona i też będziemy sprzedawać kawałki. Przecież można zrobić użyczenie wieczyste,
żeby te grunty dalej były w posiadaniu gminy. Gdy ktoś, kto chce kupić i mówi, że zrobi
zakład pracy niech będzie użyczenie wieczyste i wtedy gmina kontroluje, pobuduje zakład,
czy nie powoduje zakład, bo może się okazać, że on kupi i np. za rok będzie zmiana planu
zagospodarowania przestrzennego i znowu te działki się zmienią na albo mieszkaniówkę, albo
na coś i ktoś może zarobić takie spore pieniądze, bo wiadomo, że cena zaraz już jest inna.
Dlatego też chciałabym dowiedzieć się jak to z tymi działkami między Topazem a tą stacją,
ile  tych działek jest  tam podzielonych,  jaka to  jest  powierzchnia i  jaką powierzchnie my
przekazaliśmy dla tej spółki SIM, ponieważ ja myślałam, że to jest cała ta działka, no bo Pan
Tomasz mówił, że między Topazem a stacją, no to sobie wyobrażałam, że to jest tam cała ta
działka ma być, ale tu się okazuje, że ona jest podzielona i w sumie nie wiemy, ile hektarów
tych działek jest wytyczonych. Dlatego też jestem pełna obawy, że znowu coś będzie nie tak,
że znowu będą jakoś tak te działania zrobione, że niewiele my wiemy o tych działkach, tak
jak było z budynkiem pod przedszkole, że było prawie 400tys. zł. kosztował, a w końcu ktoś
zapłacił  300tys.zł.  i  przedszkole  ,,Aduś”  budynek  został  sprzedany.  Także  chciałabym
naprawdę  dokładnie  wiedzieć  jakie  są  powierzchnie  i  mapkę,  jak  wyglądają  te  działki.
Dziękuję.

Pan Burmistrz  -  Pan Bogacki  dokładnie omawiał  tą  uchwałę.  Natomiast,  proszę Państwa,
dziwi  mnie  to,  że  Pani  zadaje  pytania  co  do  SIM-ów,  kiedy  tutaj  ta  uchwała  była
podejmowana. Ja się dzisiaj od Pani dowiaduję, że oni tam budują trzy bloki.
 
Radna Gąsiorowska - Tak było na sesji? 
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Pan Burmistrz - To niech Pani odszuka tą komisję i tą sesję, pewnie tutaj Pan Dąbrowski
udostępni, że tam trzy bloki będą oni budowali.  To Pani chyba pomyliła przedsiębiorców,
proszę Panią. Przed chwilą Pani mówiła o trzech blokach, proszę Panią i teraz ja wiem, ile ta
działka akurat ma, ale Pani nie udzielę odpowiedzi, bo tutaj jest numer działki zapisany, więc
jako Radna niech Pani sobie sprawdzi numer działki i Pani wtedy dokładnie się zorientuje, ile
ta działka ma. Czy to jest cała działka, czy to jest jedna z kilku działek i to wszystko. 

Radna Gąsiorowska – Panie Burmistrzu to jest sesja i pytam się na sesji odnośnie działek.
Pana obowiązkiem jest udzielić mi odpowiedzi. Pan może się gniewać na mnie po sesji, może
Pan strzelać focha po sesji natomiast nie na sesji. Bądźmy poważni. Ma Pan już swoje lata i
powinien być Pan trochę bardziej poważniejszy.

Radny Sebastian Stolarek - Odnośnie właśnie tej listy działek przeznaczonych na sprzedaż, no
tak rzeczywiście mieliśmy, przekazywaliśmy. W listopadzie 2022 roku, czyli nie tak dawno
działki  do  KZN  Łódzkie  Centrum  i  tam  w  takim  razie  było  tak  nie  do  końca  jasno
powiedziane, bo było powiedziane, że całe te działki, czyli między Topazem a firmą Państwa
Gulinów.   Dzisiaj okazuje się, że jednak mamy wystawić na sprzedaż jakąś działkę. Ja bym
chciał złożyć wniosek w takim razie formalny, żeby to było jak już podejmiemy uchwałę, to
tego nie  zatrzymamy,  więc  o  wyłączenie  z  wykazu nieruchomości  będących  na  sprzedaż
działki  przy ulicy Tomaszewskiej  i  działek przy ulicy Kolejowej  i  żebyśmy na kolejnych
komisjach mieli mapy, mieli więcej czasu na to, żeby zapoznać się z tematem i wtedy abyśmy
mogli podjąć decyzję, czy wyprzedajemy te srebra rodowe. Jeżeli tak, to komu. I taki wniosek
stawiam. Dziękuję.

Przewodniczący Rady -  Proszę  Państwa,  ja  rozumiem,  że  Panu Burmistrzowi  kończy się
cierpliwość,  tak  jak  biuro  planistycznemu,  które  prowadzi  prace  i  tłumaczy  już  chyba  w
dziesiątkach razy Państwu całą procedurę. Zacznę oryginalnie od końca. W tej uchwale, w
której Panie, kolego Stolarek przekazywaliśmy działkę do SIM-u, był napisany numer działki,
była napisana powierzchnia i to była jedna z kilku działek, które są tam wyodrębnione w
studium i w planie do zabudowy wielorodzinnej. Zmianę w studium planu prowadzimy od
2015 roku. Te działki zaspokoją odrobinę, bo nie wiem, czy Pani znajdzie, ale nie chcę być
złośliwy,  to  się  ugryzę w język.  Działki  mają od 4 tysięcy kilkuset  metrów do 5 tysięcy
kilkuset metrów. To są działki w planie, który my zmieniliśmy po prawie 20 latach. Ja nie
pytam, kto co robił przez 8, czy 12 lat, jak był wcześniej Burmistrzem, Przewodniczącym
Rady. Zmieniliśmy, oddaliśmy.  Nie było żadnej  działki  do budownictwa wielorodzinnego,
proszę Państwa, na terenie gminy. Ja bardzo Panią proszę,  żeby Pani weryfikowała swoje
wątpliwe  pytania,  czy  to  będą  trzy  bloki,  czy  my tą  działkę,  nie  wiem,  znów tak  jak  w
przypadku boiska w Żdżarach wzięliśmy pieniądze pod stołem, że Burmistrz zabrał mecenasa
wspaniałego firmy Ditta Seria

Radna Barbara Gąsiorowska - Pan mnie oskarża?

Przewodniczący Rady - Jak Panią oskarżam, niech Pani idzie do sądu, Pani to robi dobrze. Ja
Panią  nie  oskarżam,  ja  tylko  wyjaśniam.  Niech Pani  poczyta  zgodnie  i  ze  zrozumieniem
wyroki sądu. Jeśli chodzi o moje sprawy, jeśli chodzi o moje sprawy z Panią. Proszę Państwa,
tam  jest  kilka  działek.  Jedna  z  tych  działek  jest  przekazana  do  Społecznie  Inicjatywy
Mieszkaniowej
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w  ramach  porozumienia  i  nie  będziemy  się  wracać  cały  czas  do  tyłu.  Jaka  działka,  ile
powierzchni, a co tam można zrobić, czego nie można zrobić. Na terenie pomiędzy Topazem
a  firmą  Nom Bud  jest  kilka  działek  z  przeznaczeniem wielorodzinnym.  Taka  była  wola
większości  rady  i  Pana  Burmistrza  i  mamy  plany  budowania  bloków  wielorodzinnych,
budynków  wielorodzinnych.  A  więc  naturalnym  jest,  że  na  wniosek  Pana  Burmistrza
próbujemy  wystawić  jedną  z  dodatkowych  działek,  sprawdzić,  jak  wygląda  kwestia
zainteresowania innych deweloperów, tego typu budowami, tego typu, inwestycją na terenie
miasta i  gminy i  stąd też propozycja i  projekt takiej  uchwały.  I  oczywiście możemy jako
formalność przegłosować wniosek kolegi, chociaż najdalej idący jest ten, że głosujemy albo
za uchwałą, albo przeciw uchwale i wyrażamy w ten sposób swoją opinię. Tak że nie wiem,
jeśli mógłbym czymś więcej jeszcze Państwu to wyjaśnić i uspokoić Państwa bezpodstawne
obawy,
służę. Nie ma pracownika merytorycznego o godzinie 17, to do czego Burmistrz namawia.
Był Pan Bogacki. Omawiamy uchwały. Wyjaśnił jeden błąd, który tam wystąpił w numerze.
Czy są pytania? Pytamy po wielokroć. Pyta Przewodniczący Zając, nie ma pytań. Ja wiem, że
jest parcie na szkło może niektórzy mają i dlatego dzisiaj się pojawiają te pytania, ale bardzo
proszę, żebyśmy traktowali się poważnie. Ja myślę, że przedstawiam to najbardziej czytelnie.
Chcemy rozwijać infrastrukturę Nowego Miasta, chcemy budować nowe mieszkania, chcemy
wpuścić nowych inwestorów do Nowego Miasta, stwarzamy im warunki, zmieniliśmy plan.
Te działki są przeznaczone na budownictwo wielorodzinne. Dziękuję za wysłuchanie i jeśli
nie  ma  więcej  pytań,  czy  wątpliwości,  przechodzimy  do  głosowania  projektu  uchwały.
Spytam Pana  Stolarka,  czy  chce  Pan dla  czystej  formalności  przegłosować  ten  wniosek?
Będziemy głosować ręcznie, Pan jeszcze zgłasza wątpliwość do działki na ul. Kolejowej oraz
działki strefa ekonomiczna. Działki strefa ekonomiczna to 15 hektarów, które trwa od wielu,
wielu lat. O tym mówił Burmistrz na wspólnym posiedzeniu i nie tylko. Wielokrotnie jest ten
temat podnoszony, że zgłaszają się potencjalni inwestorzy na tę strefę zainteresowani może
zakupem,  może  inną  formą  inwestowania  w  tą  strefę.  A więc  wykonujemy  tego  typu
czynności, aby przygotować możliwie najlepiej ten teren do inwestowania. Nikt nigdy nie
podejmie żadnej decyzji o sprzedaży tych działek bez zapoznania się z ofertą ewentualnego
inwestora. Jak zabezpieczyć tą inwestycję w perspektywie dwóch, trzech, tylu lat, ile Rada
uzna  za  stosowne,  aby  nie  było  ryzyka,  że  kupi  ktoś  tą  nieruchomość,  tą  działkę,  a  nie
zainwestuje.  A więc  takie  zobowiązanie  mogę złożyć  i  na  pewno do żadnego  ruchu pod
tytułem sprzedaż na niewiadome cele nie będzie miała miejsca i stąd też tego typu działanie,
które mamy w załączniku do projektu uchwały. 
Przystępujemy  do  głosowania  ręcznego.   Wniosek  formalny  Radnego  Stolarka,  żebyśmy
wycofali  z  projektu  uchwały,  czyli  działkę  na  budownictwo  wielorodzinne  i  strefę
ekonomiczną
z projektu przedmiotowej uchwały. Kto jest za wnioskiem Radnego Sebastiana Stolarka?
Za wnioskiem Radnego Sebastiana Stolarka będę przywoływał z imienia i nazwiska i proszę 
o podniesienie ręki:
Radna Barbara Gąsiorowska za.
Radny Sebastian Stolarek za.
Radna Jolanta Wielgus przeciw.
Radna Monika Olborska przeciw.
Radny Konrad Grzegorek przeciw.
Radny Dariusz Dziurowicz przeciw.
Radny Andrzej Zając przeciw.
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Radny Andrzej Tulin przeciw.
Radna Karolina Kącka przeciw.
Radny Krzysztof Chowaniak przeciw.
Radna Elżbieta Zaraś przeciw.
Radny Pietrucha Tomasz przeciw.
W głosowaniu  przy  obecnych  na  sali  12  radnych,  10  głosów  za  odrzuceniem  wniosku
formalnego radnego Sebastiana Stolarka, 2 głosy za jego przyjęciem.

Przystąpiono  do  głosowania.  W głosowaniu  przy  obecnych  na  sali  12  radnych,  za  -  10,
przeciw – 0,  wstrzymał się  – 2.  Uchwalono Uchwałę Nr LXI/439/2023 w przedmiotowej
sprawie. Uchwała wraz z imiennym głosowaniem stanowi /załącznik nr 13/ do niniejszego
protokołu.

Pkt.11
Przewodniczący  Rady  -  rozumiem,  że  wracamy  teraz  do  zapytania  Pani  Radnej
Gąsiorowskiej,
jeśli chodzi o kwestię pytania zadanego Panu Burmistrzowi, tak? Proszę Państwa i jeszcze
jedno  odnośnie  tego  zdania,  jak  powiedziałem,  wizyty  naszych  mieszkańców.  My  tak
naprawdę spotykamy się tu regularnie. Ci mieszkańcy nie przychodzą tutaj raz w miesiącu,
dwa razy w miesiącu, a więc wydaje mi się, że ta uwaga dotycząca mieszkańców i zabrania
im głosu była tak, delikatnie mówiąc, niewskazana. Ale to moje zdanie oczywiście i Państwo
mogą się z tym nie zgodzić.

Pan Burmistrz - Ja tu miałem kilka takich odpowiedzi, bo właściwie postanowiłem się do
kilku
takich  facebookowych  zarzutów  naszych  dwójki  Radnych,  którzy  są  aktywni  skądinąd
podobno, że nie  mają Internetu niektórzy.  Nie będę się  jednak wypowiadał  na ten temat,
ponieważ decyzja w sprawie Pana Marszałka, jaka została podjęta, więc uważam, że nie ma
sensu nawet udzielać odpowiedzi na te zarzuty Facebookowe. Natomiast dzisiaj Pani mi o
dwóch rzeczach powiedziała, że zwalniałem osoby. Z tego, co pamiętam, przez całą kadencję
to nikogo nie  wyrzuciłem z pracy ani  nikogo nie  zwolniłem. Była jedna osoba,  która po
reorganizacji księgowości nie przyjęła, chociaż miała niezmienione warunki płacy, bo taka
sama  płaca  została  zaproponowana.  Po  prostu  nie  przyjęła  tych  warunków  i  nie  została
wyrzucona, proszę Panią, tak że ja nie wyrzucam z pracy. Natomiast, jeżeli chodzi o urlop,
proszę Panią,  jeżeli  chodzi o urlop, bo takie było Pani pytanie,  oczywiście Pani podała z
urlopem z tego roku, pewnie Pani swojego urlopu też nie wykorzystała w styczniu za cały
rok. No ja też nie planowałem w styczniu tego urlopu, więc postaram się wykorzystać jeszcze
w przeciągu roku znaczną ilość. Natomiast, proszę Panią, Pani miała asystenta. Być może
Pani było troszeczkę łatwiej. Ja nie mam zastępcy. Powiedziałem, że jest to duża oszczędność
dla gminy. Przez tyle lat pracuję sam, natomiast staram się przyjmować swoich mieszkańców
i nie zostawić bez żadnej pomocy. Ja w tej chwili już Państwu nie przytaczam w tym roku
jaką liczbę       mieszkańców przyjąłem. Natomiast podawałem, jaka była liczba mieszkańców
przyjętych w poprzedniej kadencji. I okazało się, że była to więcej niż połowa mieszkańców
naszej gminy. Dlatego staram się być. Jeżeli nie jestem tylko na jakiejś konferencji lub na
jakimś spotkaniu
w ministerstwie lub z wojewodą, staram się codziennie być i służyć mieszkańcom. Rzadko
kiedy mieszkańców nie przyjmę. Natomiast jest taka sytuacja, wczoraj chyba jednej Pani nie
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przyjąłem, bo musiałem wyjeżdżać. Natomiast być może zarzut jest ze strony pracowników,
bo na  nich  nie  mam zbyt  dużo czasu,  a  wszelkie  pisma muszę  rozpatrywać z  reguły  po
godzinach  pracy.  Natomiast  wykorzystuję  tego  urlopu  tyle,  ile  mogę.  Staram  się  służyć
mieszkańcom.

Pkt.12
Brak.

Pkt.13
Porządek  obrad  został  wyczerpany.  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Pietrucha
zamknął  o  godz.  17.20  obrady  sesji  Rady  Miejskiej  w  Nowym  Mieście  nad  Pilicą.
Szczegółowy przebieg obrad zarejestrowany jest na nośniku cyfrowym i stanowi integralną
część protokołu. 

 Protokółowała        Przewodniczył 
                                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej
 Marzena Białas                                                                    mgr Tomasz Pietrucha
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